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КОЛИКО СУ НАМ ДЕЦА БЕЗБЕДНА?
ИНТЕРВЈУ

НОВИ ПУТЕВИ, ПАРКИРАЛИШТА, 
ПИЈАЦЕ, КАНАЛИЗАЦИОНЕ МРЕЖЕ ДВА МУЗЕЈА 

НА БАЊИЦИ 

СКИЈАЛИШТЕ 
НА АВАЛИ 

ОД РУДАРСКОГ 
ЦЕНТРА ДО 

ТУРИСТИЧКЕ 
АТРАКЦИЈЕ

ПРЕДСТАВЉАМО

ТУРИЗАМ

ИСТОРИЈА

НЕПОСРЕДНА КОМУНИКАЦИЈА КЉУЧ ЗА РЕШАВАЊЕ ПРОБЛЕМА

ИНФРАСТРУКТУРА

РЕАЛИЗУЈЕМО ИНИЦИЈАТИВЕ 
ВОЖДОВЧАНА
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  На месту првог човека 
Општине налазите се од 2014. 
године. Како бисте у најкраћем 
описали шта сте ви урадили?
Ми смо у последњих пет година 

Општину приближили грађанима 
Вождовца. Успоставили смо 
комуникацију са скоро сваким 
појединцем кроз сусрете, састанке, 
разговоре, пријеме у Општини, у 
месним заједницамa или на терену. 
Тај начин комуникације је резултирао 
одличном сарадњом, јер смо на лицу 
места могли да увидимо проблеме 
грађана и да на њих реaгујемо и 
тако убрзамо неке процесе који су 
кочили функционисање Општине и 
реализацију пројеката.

С обзиром на то да нисмо 
трошили буџетска средства на 
презентације, поклоне, ручкове 
или путовања, већ смо новац 
усмерили на решавање акутних 
инфраструктурних проблема на 
Општини, данас имамо одличне 
резултате и завршене важне 
пројекте. 

  На које пројекте сте 
најпоноснији? 
Тешко је издвојити само један 

или два пројекта, јер је веома 

много урађено у ових пет година. 
Обнова шест здравствених 
станица је свакако на првом месту, 
јер смо успели да објекте који 
нису реновирани у протеклих 
40 - 50 година, као што је случај 
са амбулантом у Прњавору, у 
потпуности обновимо, поново 
изградимо и ставимо у функцију за 
велики број људи. 

Обновили смо велики број 
вртића и школа од којих су неке 
старе преко 100 година, да деца у 
њима буду безбедна.

Решавали смо проблем са 
водоводом у подавалском делу 
Вождовца, асфалтирали више од 
100 километара некатегорисаних 
путева, обнављали улице, уредили 
игралишта… Велики број пројеката 
који су Вождовац довели у 
пристојно стање и боље место за 
живот.

  Шта је последње на чему сте 
радили како бисте унапредили 
Вождовац? 
Велика нам је жеља да још 

више оживимо Авалу која има 
фантастичан туристички потенцијал. 
Осим споменика и Авалског торња 
који су атрактивни за посетиоце ми 

радимо и на пројекту изградње ски 
стазе на Авали, како бисмо привукли 
људе да нас посете.

Такође планирамо и изградњу 
Атлетског стадиона у Јајинцима, 
јер не престајемо да радимо на 
развијању  спорта и пружању 
подршке спортистима. Зато је битан 
и наш ангажман у вези са радом 
базена на Бањици како би био 
доступан за све грађане Вождовца. 

  Да ли постоји нешто што 
бисте, да сте могли, другачије 
урадили или променили?
Волео бих да побољшамо 

запошљавање на Вождовцу 
изградњом неке фабрике. Такође, 
већа децентрализација од стране 
Града ка Општини би умногоме 
допринела развоју Вождовца.

  Какви су планови и шта 
очекујете да ћете постићи у 
наредних годину дана?
Бар једну фабрику да отворимо 

у подавалском делу Вождовца, да 
решимо канализацију у подавалским 
насељима Зуце, Пиносава, Бели 
поток, Раковица село и Јајинци, као и 
наставак изградње инфраструктуре 
на Вождовцу.

РАЗГОВОР СА ПРВИМ ЧОВЕКОМ ОПШТИНЕ ВОЖДОВАЦ 

ДИРЕКТНА 
КОМУНИКАЦИЈА 
СА ГРАЂАНИМА 
И РАЦИОНАЛНО 
ТРОШЕЊЕ 
СРЕДСТАВА 
ДОНЕЛО ЈЕ ВЕЛИКЕ РЕЗУЛТАТЕ
AЛЕКСАНДАР САВИЋ: С ОБЗИРОМ НА ТО ДА НИСМО ТРОШИЛИ БУЏЕТСКА СРЕДСТВА 
НА ПРЕЗЕНТАЦИЈЕ, ПОКЛОНЕ, РУЧКОВЕ ИЛИ ПУТОВАЊА, ВЕЋ СМО НОВАЦ УСМЕРИЛИ 
НА РЕШАВАЊЕ АКУТНИХ ИНФРАСТРУКТУРНИХ ПРОБЛЕМА НА ОПШТИНИ, ДАНАС ИМАМО 
ОДЛИЧНЕ РЕЗУЛТАТЕ И ЗАВРШЕНЕ ВАЖНЕ ПРОЈЕКТЕ. 
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РЕАЛИЗУЈЕМО ИНИЦИЈАТИВЕ ВОЖДОВЧАНА

АТАРСКИ ПУТ - ЗУЦЕ

НОВИ ПУТЕВИ, ПАРКИРАЛИШТА, 
ПИЈАЦЕ, КАНАЛИЗАЦИОНЕ МРЕЖЕ

У 2018. години, општина Вождовац је уложила 100 
милиона динара за асфалтирање некатегорисаних 
путева и прилаза.  Обновљено је неколико паркинга 
и изграђен нови на Бањици, успешно је спроведен 
пројекат замене улазних врата на 30 вождовачких 

зграда и реконструисана су степеништа и стазе на 
21 локацији. Изградњом канализационе мреже у 
дужини од 530 метара, решен је проблем изливања 
фекалних вода на Митровом брду, у ул. Војводе 
Влаховића.

ПОСЛЕ СКОРО ШЕСТ ДЕЦЕНИЈА, 
ЗУЦЕ ДОБИЛО ВЕЗУ СА АУТО-ПУТЕМ

13. НОВА - ЗУЦЕ

Становници насеља 
Зуце, после скоро шест 

деценија, коначно 
су добили везу са 

ауто-путем, након 
окончаних радова на 

реконструкцији Улице 
13. Нова и Атарски 

пут, које спајају Зуце 
и подавалска села 
са ауто-путем код 
компаније „Икеа“. 

Радове на 
реконструкцији изводио 
је ЈКП „Београд-пут”, који 

је претходно урадио и 
комплетну главну улицу 

кроз Зуце у дужини 
од 2,5 километра са 

тротоарима 
са обе стране.
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РЕАЛИЗУЈЕМО ИНИЦИЈАТИВЕ ВОЖДОВЧАНА

У РЕКОНСТРУКЦИЈУ ДЕЛА 
БУЛЕВАРА ОСЛОБОЂЕЊА 

УЛОЖЕНО 250 МИЛИОНА ДИНАРА

Реконструисан је и други део Булевара ослобођења, од Аутокоманде 
до Трошарине, уложено је 250 милиона динара на коловозу у дужини од 
3,2 км. Постављена је нова подлога од 75 цм, која раније није постојала, 
што је узроковало брзо пропадање улица. Додата су три слоја асфалта, а 
на крају полибитумен, који онемогућава стварање колотрага.
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НОВА ЛИЦА УЛИЦА

БАШТОВАНСКА УЛИЦА

РЕАЛИЗУЈЕМО ИНИЦИЈАТИВЕ ВОЖДОВЧАНА

Постављени су тротоари у доњем делу 
Баштованске улице, паркинг изнад  Либијске школе 
и прилазни пут у Пауновој 61. Општина је за ове 
радове издвојила више од 30 милиона динара. 

Реконструисан је  прилазни пут до цркве Светог 
Василија Острошког на Бањици, где је уређено 770 

квадратних метара и направљено 21 паркинг место. 
Санирани су прилаз и паркинг у Заплањској улици 
код бројева 66 до 70, потом 450 метара  дотрајалог 
паркинга у Мештровићевој улици, од броја 2 до 20, као 
и површина од 110 метара око Месне заједнице „Браће 
Јерковић“.

ПАУНОВА УЛИЦА
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НОВА ЛИЦА УЛИЦА

МЕШТРОВИЋЕВА УЛИЦА

ЦРКВА СВЕТОГ ВАСИЛИЈА 
ОСТРОШКОГ НА БАЊИЦИ

РЕАЛИЗУЈЕМО ИНИЦИЈАТИВЕ ВОЖДОВЧАНА

ЗАПЛАЊСКА УЛИЦА
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НОВИ АСФАЛТ 
У ЈАЈИНЦИМА И КУМОДРАЖУ 1

Општина Вождовац ће и убудуће давати пуну подршку 
оправданим иницијативама грађана, које имају за циљ 
побољшање квалитета живота. Са поносом стојимо иза 
вишегодишњих капиталних радова на Малој утрини, 

где је, поред канализационе мреже, свака улица добила 
нови асфалт. Данас је Мала утрина модернија, лепша 
и безбеднија. У насељу Кумодраж 1, асфалтирана је и 
Калемарска улица са свим прилазима. 

КАЛЕМАРСКА УЛИЦА 
 - КУМОДРАЖ 1

МАЛА УТРИНА 
- ЈАЈИНЦИ

РЕАЛИЗУЈЕМО ИНИЦИЈАТИВЕ ВОЖДОВЧАНА
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НОВИ АСФАЛТ 
У ЈАЈИНЦИМА И КУМОДРАЖУ 1

20 МИЛИОНА ДИНАРА
УЛОЖЕНО У БЕЛИ ПОТОК 

БЕЛИ ПОТОК - ЦЕНТАР

РЕАЛИЗУЈЕМО ИНИЦИЈАТИВЕ ВОЖДОВЧАНА

У центру Белог потока, од цркве до месне 
заједнице, постављена је асфалтна подлога, ивичњаци 
и тротоари, засађене су нове саднице и постављена 
јавна расвета.  

Реч је о радовима на деловима улица Васе 
Чарапића, Авалске и Савеза бораца, који су наставак 
посла који је урађен током реконструкције Авалског 
пута, у дужини око 1,6 километара.

- БИЋЕ ОВДЕ ЈОШ НОВИХ САДРЖАЈА КОЈИ ЋЕ ЗАДОВОЉИТИ ПОТРЕБЕ 
НАШИХ СУГРАЂАНА. У ПЛАНУ ЈЕ И ИЗГРАДЊА СКИ СТАЗЕ НА АВАЛИ, 
УЗ СВЕ ПРАТЕЋЕ САДРЖАЈЕ, КОЈА ЋЕ БИТИ НЕ САМО ЗИМСКА ВЕЋ И 
ЛЕТЊА, ЧИМЕ ЋЕМО ОЖИВЕТИ ОВАЈ ПРИГРАДСКИ ДЕО.

АЛЕКСАНДАР САВИЋ:
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НАСТАВЉАМО СА УЛАГАЊИМА 
У ОСНОВНЕ ШКОЛЕ

Након 40 година, фискултурна сала у 
ОШ „БОРА СТАНКОВИЋ“ реновирана је, 
замењен је стари и оштећен паркет, те ће 
од ове школске године ученици моћи да 
вежбају физичко у знатно бољим условима. 

Поред нове столарије у свим учионицама, у 
фискултурној сали је обновљена вентилација, 
исцртани нови терени за кошарку, одбојку и 
рукомет, урађено осветљење и постављени нови 
рефлектори, а вредност радова је 1,6 милиона 
динара. Ова вождовачка школа првa је у низу 
школа у Републици Србији која је обновљена у 
оквиру пројекта „Визија здраве будућности“.

ОСНОВНА ШКОЛА „ФИЛИП 
ФИЛИПОВИЋ“  доступна је и особама са 
инвалидитетом. Захваљујући пројекту „Школа 
без баријера“, коју спроводи и финансира 
Министарство за рад, запошљавање, 
борачка и социјална питања, малишани са 
инвалидитетом моћи ће несметано да уђу у 
своје учионице.

Стари део зграде ОШ „КАРАЂОРЂЕ“ у којој 
се налазе и просторије издвојеног одељења 
Музичке школе „Петар Коњовић“, ускоро ће са 
новом фасадом добити лепши изглед. Уређење 
фасаде финансира градски Секретаријат за 
образовање и дечју заштиту, а вредност радова 
износи око 10 милиона динара.

ОШ „ВУК КАРАЏИЋ“ у  Рипњу је 
добила адаптирану фискултурну салу и нове 
свлачионице са подземним топлим тунелом који 
повезује школу и салу за физичко васпитање. 

Завршена је реконструкција пасареле у 
ОШ „БРАНИСЛАВ НУШИЋ“, обновљена 
постојећа и постављена нова ограда у ОШ 
„ВЕСЕЛИН МАСЛЕША“. 

ОСНОВНА ШКОЛА 
ВУК КАРАЏИЋ

ОСНОВНА ШКОЛА 
БОРА СТАНКОВИЋ

ОСНОВНА ШКОЛА 
ФИЛИП ФИЛИПОВИЋ

ОСНОВНА ШКОЛА 
БРАНИСЛАВ НУШИЋ

РЕАЛИЗУЈЕМО ИНИЦИЈАТИВЕ ВОЖДОВЧАНА
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На захтев Градске општине Вождовац, а уз подршку 
Секретаријата за заштиту животне средине и Секретаријата за 
образовање, почели су радови на гасификацији ОШ „Јајинци“. 
Тим поводом, почетак радова на гасификацији школе су обишли 
председник Скупштине Града Београда, Никола Никодијевић, 
председник Градске општине Вождовац, Александар Савић и 
градски секретар за заштиту животне средине, Ивана Вилотијевић.

На исти начин је гасификован и регионални здравствени центар 
у Јајинцима, а намера нам је да у наредном периоду гасификујемо и 
Спортски центар Вождовац на Бањици, истакао је Савић, изразивши 
задовољство због подршке коју Град Београд даје тим пројектима. 
Очекује се да ће гасификација ОШ „Јајинци“, која је до сада 
користила котларницу на течно гориво, допринети унапређењу 
квалитета ваздуха у насељу, квалитету грејања и комфору ученика 
и запослених, а тиме обезбедити боље услове и резултате током 
школовања. 

ОШ ,,ЈАЈИНЦИ” ДОБИЈА ГРЕЈАЊЕ НА ГАС

ВРТИЋ 
„НАША 
ДЕЦА“

НЕКАД НЕКАД

В
Р

ТИ
Ћ

 „
Н

ЕВ
ЕН

“ САД САД

Настављено је и ове године са уређењем објеката 
ПРЕДШКОЛСКЕ УСТАНОВЕ „ЧИКА ЈОВА ЗМАЈ“. 
Санирани су тоалети у вртићу „Невен“ у Кумодражу 1 
и проширени капацитети вртића „Колибри“ у Рипњу.  

Општина Вождовац је изашла у сусрет молби 
грађана Месне заједнице „Тешића купатило“ и уредила 
околину ОШ „ДОСИТЕЈ ОБРАДОВИЋ“ и ВРТИЋА 
„НАША ДЕЦА“. 

Уређен је, дуго запуштен и смећем прекривен, 
пролаз између те две установе. Радници ЈКП „Градска 

чистоћа“ очистили су стазу и околину обраслу 
коровом, коју су некада житељи овог краја често 
користили као пречицу. Омладина Лекиног брда 
на стазу је истоварила и насула три кубика шљунка 
и тиме пролаз поново учинила проходним. Поред 
тога, на улици уз вртић је обновљен асфалт, а на 
задовољство грађана који овим путем свакодневно 
пролазе ка Душановцу, саниране су и степенице од 
Мурске до Цанкареве улице које су биле оронуле и 
небезбедне.

РЕАЛИЗУЈЕМО ИНИЦИЈАТИВЕ ВОЖДОВЧАНА

УРЕЂЕЊЕ ВРТИЋА И ОКОЛИНЕ
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ИЗГРАДЊА ОБИЛАЗНИЦЕ ОКО БЕОГРАДА

ПЕТЉА ВОЖДОВАЦ

У плану је изградњa обилазнице 
око Београда, од Остружнице 
до Бубањ потока, која пролази 
кроз Вождовац. Припремљена 
је сва потребна документација и 
радови ће бити готови до 2020. 
године, најавила је министарка 
грађевинарства, саобраћаја 
и инфраструктуре Зорана 
Михајловић, која је обишла место 
будуће петље Вождовац, у сектору 
Б6, заједно са председником 

општине Вождовац Александром 
Савићем и директором „Путева 
Србије“ Зораном Дробњаком.

Према њеним речима, деоницу 
дугу 19,5 км и вредну 207 милиона 
долара градиће азербејџанска 
компанија „Азвирт“, док ће радове 
надзирати „Путеви Србије”.

„Завршетком обилазнице 
око Београда добићемо важно 
саобраћајно чвориште, с обзиром 
на то да ћемо спојити коридоре 10 и 

11. Ово је важно не само за општину 
Вождовац и град Београд, већ за 
даљи развој наше земље”, закључила 
је Михајловићева.

Обилазница ће кроз  Вождовац 
пролазити у дужини од 9.6 км, 
прецизирао је председник општине 
Александар Савић. Он је истакао да 
је општина Вождовац иницирала 
План комерцијално индустријске 
зоне у околини Белог потока, где 
ће се изградити око 300 хиљада м2 
комерцијалног простора, попут 
фабрика које ће задовољити 
потребе овог подавалског 
дела. Након обиласка будуће 
петље обилазнице, министарка 
Михајловић је у просторијама 
Градске општине Вождовац 
одржала састанак, где је заједно 
са представницима министарства, 
Града и Oпштине разговарала 
о текућим питањима важним за 
Вождовац. Теме састанка, поред 
обилазнице, биле су озакоњење, 
Закон о становању, железнице, 
урбанистички планови, туристички 
потенцијали Авале, дивље депоније 
и Служба катастра непокретности 
Вождовца. Потпредседница Владе 
је после састанка, нагласила 
да је задовољство радити са 
председником општине Вождовац, 
Александром Савићем, који има 
циљ, визију, зна који су проблеми 
грађана и решава их.
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Комуникација са грађанима 
један је од основних предуслова 
за функционисање сваке локалне 
самоуправе. Да би она истински била 
у функцији остваривања уставне 
улоге локалне самоуправе као основа 
изградње демократских односа 
предуслов је да ова комуникација буде 
двосмерна, што јесте случај у Градској 
општини Вождовац. 

Као једна од 17 општина у 
Граду Београду,  Вождовац је према 
попису из 2011. године имао 158.213 
становника. По броју становника са 
градском и сеоском територијом од 
148,5 квадратних километара трећа је 
општина у Граду. 

Уважавајући ове специфичности  сви 
органи Градске општине Вождовац на 
челу са председником  Александром 
Савићем,  настојали су, у сарадњи са 
органима Града Београда, градским 
јавним предузећима, али и републичким 
органима да остваре што 
је могуће бољу двосмерну 
комуникацију са грађанима.  

Радећи одговорно и 
поштено, у служби свих 
грађана од марта 2014. 
године у свом Кабинету 
председник Савић 
примио је више од 5000 
суграђана. Залажући се за 
решавање бројних проблема 
Вождовчана захтевао је да 
се побољша рад општинских 
органа, али и служби.  

Како је председник 
Градске општине Вождовац 
Александар Савић истакао 
у више наврата општина 

Вождовац организује разговоре са 
представницима надлежних органа, 
служби и предузећа Града како би 
се многа питања и проблеми брже 
решавали, у циљу стварања бољих 
услова за живот на Вождовцу и веће 
безбедности за све грађане.

 Неки разговори и трибине 
су организовани како би се 
предупредили могући проблеми. 

У том циљу је више од 1000 грађана 
Вождовца на трибинама упознато 
са применом Закона о становању и 
одржавању зграда. Ове трибине је шест 
дана за редом организовала општина 
Вождовац и према расположивим 
подацима једина је општина која је 
организовала ову врсту едукације за 
грађане. У непосредним разговорима са 
професионалним управницима зграда и 
председником Скупштине Александром 
Мирковићем, сви заинтересовани 
грађани су имали прилику да се упознају 

са основним одредбама Закона, а 
посебно о поступку регистрације 
стамбене заједнице и избору управника 
зграде.  

На сајту Градске општине Вождовац 
објављен је јавни позив грађанима 
Вождовца да пријаве комуналне, 
грађевинске и друге проблеме, али и да 
упуте  сугестије и предлоге како би се 
унапредило окружење  у којем живе. 

 У  овој години преко интернета 
објављен је позив грађанима Вождовца 
за девет  јавних увида и три јавне 
презентације са јасним наводима где и 
како сваки заинтересовани грађанин 
може да изврши увид у нацрт неког 
плана и на који начин може да упути 
своје мишљење, сугестије и предлоге о 
документу на разматрању.

Градска општина Вождовац два пута 
у овој години организовала је састанак 
представника стамбених зграда са 
директорима градских јавних предузећа 

како би се што брже дошло 
до решења  комуналних 
проблема.

Квалитет  комуникације 
са грађанима одређује 
се начином решавања 
питања и проблема у 
складу са одговарајућим 
законима и расположивим 
материјалним средствима. 
Кад су у питању запослени 
у органима и службама 
Градске општине Вождовац, 
сваки од њих такође, својим 
конкретним односом 
према грађанима утиче 
на квалитет непосредне 
комуникације. 

РАЗГОВОР СА ГРАЂАНИМА КАО 
КЉУЧ РЕШАВАЊА ПРОБЛЕМА
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  ЗАМЕЊЕНА УЛАЗНА ВРАТА НА 30 ЗГРАДА И РЕКОНСТРУИСАНО 21 СТЕПЕНИШТЕ
ГРАДСКА 

ОПШТИНА 
ВОЖДОВАЦ У 

СВОЈ ПЛАН РАДА 
УВРСТИЛА ЈЕ 
И ЗАВРШИЛА 

У ДАТОМ РОКУ 
ЗАМЕНУ 30 ВРАТА 

НА ЗГРАДАМА 
КОЈА СУ 

БИРАНА ПРЕМА 
ПРИОРИТЕТУ. 

ПОРЕД ВРАТА, 
ЛОКАЛНА 

САМОУПРАВА 
ЈЕ ТОКОМ ЛЕТА 

РЕКОНСТРУИСАЛА 
СТЕПЕНИШТА, 

СТАЗЕ И ПРИЛАЗЕ 
ЗГРАДАМА НА 21 

ЛОКАЦИЈИ.

НЕКАД НЕКАД

САД САД

КРАЈ ИЗЛИВАЊУ КИШНЕ КАНАЛИЗАЦИЈЕ 
НА МИТРОВОМ БРДУДеценијски проблем 

изливања канализације у 
ул. Војводе Влаховића на 
Митровом брду, до којег 
долази услед атмосферских 
падавина и изливања 
отпадних вода, решен је 
након непуна три месеца 
интензивних  радова. ЈКП 
„Београдски водовод и 
канализација“ изводило је 
радове на дужини од 530 
метара, тачније од окретнице 
аутобуса 26 до кућног броја 31.

Општина Вождовац уз 
максималну подршку Града 
излази у сусрет свакодневним 
проблемима грађана и зато 
води рачуна о њиховим 
предлозима који се решавају 
по приоритету. Имајући у 
виду да је већи део улице био 
затворен за саобраћај више од 
два месеца, Александар Савић, 
председник Општине, захвалио 
се грађанима на стрпљењу 
и разумевању и истакао да 
су њихови предлози око 
решавања овог, али и осталих 
питања увек на првом месту. 

КУМОДРАШКА 388 ПАУНОВА 91
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Грађани Рипња добили су нову реконструсану пијацу 
која служи не само грађанима овог подавалског, већ и 
околних места. Председник општине Александар Савић 
је истакао да је пијаца, као и други реализовани пројекти, 
резултат добре сарадње Града и Општине. 

„Нама је сваки засеок битан, подједнако се третира и 
Рипањ и Душановац. Мислим да је од стране Града и Општине 
баш доста уложено у ово место јер су то грађани и заслужили. 
Асфалтирали смо улице, реконструисали скоро све школе, 
изградили нови Дом здравља у Прњавору… Претходне 
власти, за разлику од нас, не знају ни где се налази Рипањ, 
а ми смо данас и сваког дана ту и улажемо. Сада имамо у 

плану тоталне реконструкције Дома здравља у центру Рипња 
и амбуланте „Минел“ почетком 2019. године. Одговорном 
политиком Владе Републике Србије и нашег председника 
Александра Вучића створени су услови да имамо већи буџет 
и да општина Вождовац, за разлику од претходних година 
када су на власти били неки који су немилосрдно трошили и 
разбацивали, може више да улаже у побољшање квалитета 
живота свих нас“, рекао је Савић. 

На иницијативу грађана и Месне заједнице, општина 
Вождовац је такође потпуно реконструисала пијацу на 
Бањици. Асфалтирано је 1.600 квадрата пијачног платоа и 
замењено 340 дотрајалих тезги. 

  ЗАМЕЊЕНА УЛАЗНА ВРАТА НА 30 ЗГРАДА И РЕКОНСТРУИСАНО 21 СТЕПЕНИШТЕ
НЕКАД

НЕКАД
САД

САД

НОВЕ ПИЈАЦЕ У РИПЊУ И НА БАЊИЦИ

БОРИВОЈА СТЕВАНОВИЋА 12

ГЕНЕРАЛА АНРИЈА

ПИЈАЦА У РИПЊУ ПИЈАЦА НА БАЊИЦИ
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Један од најбољих примера да је општина Вождовац 
увек на услузи својим грађанима јесте неколико одржаних 
трибина са станарима насеља „Степа Степановић“ 
посвећених налажењу најбржих и најефикаснијих решења 
за проблеме са којима се  грађани овог насеља сусрећу. 

На једном од састанака одржаном почетком године био 
је присутан и потпредседник Владе Републике Србије и 
министар унутрашњих послова др Небојша Стефановић 
који је овом приликом дао гаранцију да бензинска пумпа 
против чије изградње су станари протестовали неће 
бити изграђена.  Најважнији резултат ових сусрета јесте 
чињеница да је покренута процедура  да земљиште на 
којем је изграђено насеље буде пренесено  на управљање 
Граду Београду, што ће умногоме да олакша послове  јавних 
предузећа у овом насељу.   Међу бројним захтевима грађана, 
била је реконструкција и семафоризација улаза у насеље из 
Булевара Пека Дапчевића. У року од неколико дана, градски 
и општински руководиоци изашли су у сусрет иницијативи 
и сада са сигурношћу можемо рећи да „Степа“ има нове 
и безбедне раскрснице са семафорима. На иницијативу 
грађана, у току је постављање семафора у Булевару ЈНА на 
четири места у Јајинцима, Раковица селу и Белом потоку.

НОВИ СЕМАФОРИ У „СТЕПИ“, НА 
МИТРОВОМ БРДУ И НА АВАЛСКОМ ПУТУ

НАСЕЉЕ СТЕПА СТЕПАНОВИЋ

НАСЕЉЕ МИРТОВО БРДО
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ПРОДУЖЕНЕ ЧЕТИРИ АУТОБУСКЕ 
ЛИНИЈЕ И УВЕДЕНА НОВА

На захтев грађана Вождовца, од 6. фебруара 2018. године, 
аутобускe линијe 401 и 402 продужене су до Славије, док је за 
кружну линију 409, која је имала само кружну трасу у смеру 
Трошарина – Јајинци, уведен и други смер кретања. 

Тиме су грађани добили и 10 нових стајалишта у Јајинцима. На 
иницијативу мештана Рипња, продужена је постојећа линија 404 и 
уведена нова линија – 407л, која  повезује насеља Бела река и Требеж.

САНИРАНИ ПУТЕВИ И 
ПРУЖНИ ПРЕЛАЗ У РИПЊУ

На иницијативу грађана Рипња, у сарадњи са 
ГО Вождовац, у септембру је спроведена санација 
пријављених ударних рупа у ул. Пут за Павићевац, док 
је  центар Рипња, уз постављене лежеће полицајце, 
добио хоризонталну и вертикалну сигнализацију. Такође, 
потпуно је обновљен пружни прелаз Пут за Трешњу, који 
је годинама уназад представљао горући безбедносни 
проблем за мештане подавалског краја.

УМЕСТО „ПАЗЛ ГРАДА“ 
-  НОВИ ПАРКИНГ

На Бањици је у непосредној близини пијаце, 
изграђен нови паркинг са 72 места, чиме је станарима 
„пет солитера“  омогућено олакшано паркирање. 
Инвестицијом у вредности од 16 милиона динара 
коју је обезбедила Општина, решен је део проблема 
становника овог дела Вождовца. 

На старом и оронулом паркингу у  Браће Јерковић 
99 постављен је нови асфалт.

НА ИНИЦИЈАТИВУ 
ГРАЂАНА, ЗАПОЧЕЛИ 
СМО АКЦИЈУ 
УКЛАЊАЊА ГРАФИТА 
СА ФАСАДА ЗГРАДА, 
КУЋА И ДРУГИХ 
ОБЈЕКАТА. ОКО 
500 КВАДРАТА 
ВОЖДОВАЧКИХ 
ФАСАДА ДОБИЛО ЈЕ 
ЛЕПШИ ИЗГЛЕД. 

УКЛАЊАЊЕ 
ГРАФИТА 

СА ФАСАДА 
НА ВОЖДОВЦУ

БАЊИЦА

БРАЋЕ ЈЕРКОВИЋ 99 ПУТ ЗА ТРЕШЊУ

РИПАЊ ЦЕНТАР
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И ове године општина Вождовац организовала је у „Шумицама“ 
низ изложби, концерата, поетских вечери и других културних 
манифестација.

ИЗЛОЖБОМ ФОТОГРАФИЈА „ДЕЛА А НЕ РЕЧИ“, у оквиру 
манифестације „Дани Вождовца“, приказан је Вождовац какав је био 
пре четири године и какав је данас. Изложбу је отворио председник 
општине Вождовац Александар Савић, представљајући слике које 
најбоље говоре колико је тога урађено на Вождовцу ради побољшања 
квалитета живота свих грађана. 

НОВОГОДИШЊИ КОНЦЕРТ - Општина Вождовац и Музичка 
радионица Мари Мари свој деци Вождовца приуштили су најлепше 
дечје песме и музичке игре у Новогодишњем интерактивном концерту 
„Срцем за децу“, који је одржан у „Шумицама“. Специјални гости 
концерта биле су поп певачице Ивана Петерс и Невена Божовић и Деда 
Мраз. 

ВЕЧЕ ОПЕРЕ - Почетком године организовано је вече опере, 
на којем су полазници Оперског студија „Борислав Поповић“ при 
Народном позоришту, извели арије и дуете из  Фигарове женидбе, 
Љубавног напитака, Дон Ђованија, Пепељуге, Кармен и других познатих 
опера.

ИЗЛОЖБА РАДОВА СА ВАСКРШЊИМ МОТИВИМА ученика 
вождовачких основних и средњих школа и малишана из предшколских 
установа такође је организована у „Шумицама“, као и такмичење 
најбољих рецитатора Вождовца. 

„ВОЖДОВАЧКЕ ЛЕТЊЕ ВЕЧЕРИ“ - Као и ранијих година и током 
овог августа у „Шумицама“ су све генерације Вождовчана могле да 
уживају у бројним културно забавним и музичким програмима током 
манифестације „Вождовачке летње вечери“. За најмлађе су игране дечје 
позоришне представе Театра 13, позоришта Талија, Кофер театра и 
Удружења дечјих позоришта, а поред тога забавно је било и дружење са 
Пеђолином, мађионичарем Зеком, уз много добре и веселе музике. 

„ПОЧНИМО ЉУБАВ ИЗ ПОЧЕТКА“  - За оне мало старије 
организоване су вечери поезије, сатире, музике и глуме, а посебно 
интересовање изазвали су концерти „Почнимо љубав из почетка“, прве 
даме џез музике на овим просторима Бети Ђорђевић и свирка Бранка 
Марушића Чутуре - најстаријег рок музичара на Балкану, који и данас у 
79. години свира беспрекорно.

ТРАДИЦИОНАЛНА 23. ЗМАЈАДА у Шумицама, коју организују 
„Пријатељи деце општине Вождовац“, малишани из свих делова Београда 
забављали су се током традиоционалног пуштања шарених змајева. 

„ЗЛАТНИ ЛАНЧИЋ ОД БИЖУТЕРИЈЕ“ - Стендап комедија коју 
изводи познати глумац Андрија Милошевић, приказана је у фебруару 
пред препуном салом „Вождовачког центра - Шумице“. 

КУЛТУРA, БАШТИНА И ТРАДИЦИЈА

ШУМИЦЕ ЦЕНТАР 
КУЛТУРНИХ 
ДЕШАВАЊА

ЦЕНТАР 
КУЛТУРНИХ 
ДЕШАВАЊА

Власници популарних „олдтајмера“ изложили су 9. јуна своје ретке 
и драгоцене примерке старовременских аутомобила и мотоцикала 
на паркингу испред Дома здравља „Вождовац“. Организатор овог 
традиционалног окупљања изузетних чертвороточкаша и двоточкаша 
је „Ауто мото клуб Ветеран- Вождовац“, а суорганизатор је Градска 
општина Вождовац. Ово је уједно била и прилика да се обележи 36 
година постојања Клуба, једног од најстаријих у Београду. Приказани 
су заиста ретки примерци возила историјске и музејске вредности 
старијих од 35 година: Мерцедеси из 1938. и 1952. године, Фиат 
абарт и Камара, Алфа Ромео из 1968., Ситроен ами 6 из 1970., Мини, 
амерички доџ из 1967., Тријумф Т4 из 1961., Опел рекорд из 1962. и 
мноштво мотоцикала из 1950 – их година, који су изазвали велику 
пажњу присутних. 

СМОТРА ВОЖДОВАЧКИХ ОЛДТАЈМЕРА

Изложбa фотографија „Дела а не речи“

Новогодишњи  концерт „Срцем за децу“ - Мари Мари

„Почнимо љубав из почетка“  - Бети Ђорђевић
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КУЛТУРA, БАШТИНА И ТРАДИЦИЈА

ДАНИ ЕВРОПСКЕ БАШТИНЕ
Изложба радова са васкршњим мотивима Такмичење најбољих рецитатора Вождовца „Вождовачке летње вечери“

Општина Вождовац се својим програмима 
неколико година уназад прикључује манифестацији 
„Дани европске баштине“, којом се сваког септембра, 
по истим принципима и са истим симболима, 
представља наслеђе као заједничка баштина 
европских народа, разноликост култура, традиције, 
обичаја.

Највећи број посетилаца ове манифестације окупља 
акција пешачења по Авали на којој је ове године 
учествовало  више од 600 младих и старих планинара 
основних и средњих школа, студената и чланова 
планинарских клубова. 

Представљене су самосталне изложбе слика Иване 
Стругаревић и Теодоре Стојковић, а у програму је био и 
веома посећен обилазак Музеју књиге и путовања и Музеју 
српске књижевности, у оквиру „Адлигата“ на Бањици.

Ове године сви заинтересовани грађани у 
организованој тури под називом „Историја Вождовца“ 
обишли су родну кућу славног војводе Степе 
Степановића у Кумодражу, као и рудник „Црвени брег“ 
на Авали. Велики број Београђана можда и по први 
пут, нашaо се у реновираној кући војводе Степе - 

прослављеног команданта, војсковође и војводе из свих 
ратова од 1876. до 1918. године. Не мање интересовање 
изазвао је и рудник „Црвени брег“ у подножју Авале,  
који је дочекао посетиоце са поруком „Срећно“, са 
којом су испраћани и дочекивани рудари током векова. 
О рударском наслеђу Авале, које датира из неолита, 
грађане су у простору свог малог музеја упознали 
стручњаци са Рударско-геолошког факултета. 

За све оне који још нису имали прилику да се 
упознају са веома занимљивим и ретким експонатима, 
сада већ познатих музеја на Бањици, током „Дана 
европске баштине“ организоване су посете Музеју 
књиге и путовања и Музеју српске књижевности. 
Ови музеји се налазе у саставу Удружења за културу, 
уметност и међународну сарадњу „Адлигат”, на адреси 
Јосипа Славенског 19а на Бањици. Удружење је 
обележило и три деценије од смрти нашег бардa глуме 
и песникa Павла Вуисића. Поводом овог јубилеја 1. 
октобра заинтересованим посетиоцима манифестације 
„Дани европске баштине“ приређено је бесплатно 
представљање Легата Мирјане и Павла Вуисића у 
просторијама Адлигата.

НАЈВЕЋИ БРОЈ 
ПОСЕТИЛАЦА ОВЕ 
МАНИФЕСТАЦИЈЕ 
ОКУПЉА АКЦИЈА 

ПЕШАЧЕЊА ПО 
АВАЛИ НА КОЈОЈ 

ЈЕ ОВЕ ГОДИНЕ 
УЧЕСТВОВАЛО  

ВИШЕ ОД 600 
МЛАДИХ И СТАРИХ 

ПЛАНИНАРА 
ОСНОВНИХ И 

СРЕДЊИХ ШКОЛА, 
СТУДЕНАТА 
И ЧЛАНОВА 

ПЛАНИНАРСКИХ 
КЛУБОВА. 



СВЕЧАНА АКАДЕМИЈА У ЧАСТ 
ВОЈВОДЕ СТЕПЕ СТЕПАНОВИЋА 
одржана је 27. априла 2018. године, 
поводом  89. година од његове 
смрти, у његовој родној кући и 
спомен комплексу у Кумодражу.
Венце су на спомен плочу у 
дворишту Степине родне куће 
положили и представници општине 
Вождовац, МЗ „Кумодраж“ и чланови 
Удружење ратника и потомака 
„Степа Степановић“, у присуству 
праунуке славног војводе - Иване 
Лучић. Ученици ОШ „Војвода Степа“ 
из Кумодража за тај час историје 
припремили су рецитат о Степи 
Степановићу у којем су подсетили на 
најважније војне и друге историјске 
чињенице из живота славног 
војсковође, а ученица Сара Баковић 
рецитовала је одломак „Пркосне 
песме“ Добрице Ерића. 

Виктор Лазић, књижевник, 
адвокат, директор Музеја књиге 
и путовања и Музеја српске 
књижевности говорио је надахнуто 
о војводи Степи рекавши да је он 
прошао целим Балканом уздуж 
и попреко са својом војском и 
својим карактером, личношћу, 
генијалношћу, добротом обележио 
многа места. „Окупили смо се овде 
да се поклонимо пред великим 
војсковођом, и пред човеком 
који је са малом војском бацио 
империју на ноге. Али таквих 

војсковођа и таквих победа 
историја многих миленијума још је 
запамтила. Али је наше да памтимо 
нашег бркајлију, нашег мрког 
добродуха, нашег заштитника и 
на земљи и на небу. Човека који 
је на Церу штитио и, у блату и 
крви одбранио своју децу и нас, 
своје унуке, због којег данас овде 
слободно стојимо и славимо победу 
уместо окупације“ - подсетио је све 
присутне Виктор Лазић.

На самом крају свечаности КУД 

„Војвода Степа“ извео је игре из 
централне Србије и Кумодража.
КОМЕМОРАЦИЈА У 
ЈАЈИНЦИМА је обележена 
државним комеморативним скупом 
и полагањем венаца на споменик 
у великом меморијалном парку 
„Јајинци“, који чува сећање и 
посмртне остатке преко 80.000 
монструозно убијених Срба, 
Јевреја и Рома. Одата је почаст 
страдалницима и жртвама 
окупаторског терора у Другом 
светском рату.

У знак сећања на 800 бораца 
из Рипња који су 1944. године 
ослободили ово место од немачког 
окупатора, представници општине 
Вождовац и СУБНОР-а Вождовац 
положили су венац на споменик 
исписан именима 156 изгинулих 
бораца. Као и сваког 19. октобра 
положени су венци, на Споменик 
совјетским ветеранима на 
Авали, подигнутом на месту где 
је погинула делегација високих 
совјетских официра у авионској 
несрећи 19. октобра 1964. године, 
која је долазила на прославу 
двадесетогодишњице ослобођења 
Београда од немачког окупатора.

КУЛТУРA, БАШТИНА И ТРАДИЦИЈА

ДА СЕ НЕ ЗАБОРАВИ, 
ДА СЕ НЕ ПОНОВИ

ОПШТИНА 
ВОЖДОВАЦ НЕ 

ЗАБОРАВЉА СВОЈЕ 
СЛАВНЕ ПРЕТКЕ, 
СВЕ ОНЕ КОЈИ СУ 
СВОЈЕ ЖИВОТЕ 

ДАЛИ ЗА СЛОБОДУ 
СРПСКОГ НАРОДА, 

КАО И ЖРТВЕ 
ОКУПАТОРСКОГ 

ТЕРОРА
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СПОРТ НА ВОЖДОВЦУ

„ТРОФЕЈ ВОЖДОВЦА“ 
У сарадњи са Фудбалским савезом Београд већ 

пету годину заредом организован је  традиционални 
фудбалски турнир за аматерске сениорске фудбалске 
клубове „Трофеј Вождовца“. Овог пута, трофеј је 
освојила дебитантска екипа ФК „Зуце“. 

УЛАГАЊЕ У МЛАДЕ СПОРТИСТЕ
ОПШТИНА ВОЖДОВАЦ ТОКОМ ЦЕЛЕ ГОДИНЕ УЛАЖЕ У УРЕЂЕЊЕ СПОРТСКИХ 

ЦЕНТАРА, ПРОМОВИШЕ СПОРТ И ЗДРАВЕ ЖИВОТНЕ НАВИКЕ, ПОГОТОВО 
ОНИХ НАЈМЛАЂИХ. ЗАТО СЕ НА ВОЖДОВЦУ ОДРЖАВАЈУ БРОЈНЕ СПОРТСКЕ 

МАНИФЕСТАЦИЈЕ И ТАКМИЧЕЊА У ОКВИРУ РАЗЛИЧИТИХ СПОРТОВА. 

ВЕЛИКИ БРОЈ УЧЕНИКА НА 
АТЛЕТСКОМ ТАКМИЧЕЊУ

У Атлетској дворани на 
Вождовцу одржано је Oпштинско 
првенство у атлетици за основне и 
средње школе са Вождовца.

Ове године учешће је узело 49 

екипа из 14 основних и 4 средње 
школе, где је око 500 ученика показало 
свој спортски таленат у 7 дисциплинa: 
скок у даљ, скок у вис, бацање кугле, 
штафета и трчање на кратке, средње 

и дуге стазе. Такмичење је одржано 
у организацији Удружења педагога 
физичке културе Вождовца, а под 
покровитељством ГО Вождовац и 
Спортског савеза ГО Вождовац.
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Поводом 70 година рукомета 
у Београду, Рукометни клуб 
„Вождовац“ имао је част да 
добије поверење за организацију 
међународног турнира 
„ВОЖДОВАЦ 2018“, а који је 
окупио рукометаше из региона. 
Право на организацију Рукометни 
клуб УСЦ „Вождовац“ је заслужио 

својим сјајним овогодишњим 
резултатима са сениорима који су 
ушли у прву лигу и дечјом екипом 
која се нашла у другој лиги. 

Председник општине Вождовац, 
Александар Савић, отварајући 
турнир, посебно је поздравио 
гостујућу екипу „Борца“ из Бања 
Луке, пожелевши им да у Републику 

Српску понесу велико одличје, мада 
му је екипа „Вождовца“ на срцу. 
Он је додао да Градска општина 
Вождовац има трајно опредељење 
да подржава спорт, о чему говоре 
обновљени спортски центри на 
општини и клупски резултати на 
терену.

СПОРТ НА ВОЖДОВЦУ

РЕКОНСТРУИСАН 
СПОРТСКИ ЦЕНТАР НА БАЊИЦИ

Установа спортски центар  
„Вождовац“ на Бањици је у 2018. години 
комплетно реновирала малу салу. 
Постављен је нови паркет, лед расвета и 
вентилација. Реконструкцијом ходника 
спортског центра, изливени су нови 
равнајући слојеви и замењена подна 

керамика. Такође, набавком два бојлера 
од 1.500 и 2.000 литара, са припремом 
за соларно грејање, решен је проблем 
са топлом водом. Уз нови семафор у 
великој сали, замењена су улазна врата 
и постављен сигурносни систем са 
кодираним картицама.  

МЕЂУНАРОДНИ РУКОМЕТНИ 
ТУРНИР „ВОЖДOВАЦ 2018“ 

ГО ВОЖДОВАЦ 
САЛУ ЈЕ 

УСТУПИЛА 
БОКСЕРСКОМ 

САВЕЗУ СРБИЈЕ 
ЗА ТРЕНАЖНИ 

ЦЕНТАР



23ВОЖДОВАЧКЕ НОВИНЕ

СПОРТ НА ВОЖДОВЦУ

Спортски центар на 
Бањици је, после 25 година 
незаконитог коришћења, 
враћен  Градској општини 
Вождовац. Апелациони суд 
је 2016. године потврдио 
право коришћења општине 
Вождовац над спортским 
центром на Бањици, који 
је као државна имовина, 
незаконитом одлуком 
Извршног одбора општине 
Савски венац 1992. 
године дат на коришћење 
Ватерполо клубу 
„Партизан“.

После одлуке суда, 
Oпштина је покренула 
поступак враћања и крајем 
прошле године, након 
добијеног решења од Града 
Београда, почела процес 
преузимања спортског 
центра на Бањици од 
Ватерполо клуба „Партизан“, 
који је управљао центром 
на основу незаконите 
одлуке уз огромне дугове 
од око 120 милиона динара. 

Општина је већ урадила 
пројектну документацију за 
реконструкцију, побољшање 
енергетске ефикасности и 
гасификацију целог центра. 
Извршили смо и геолошка 
испитивања и пронашли 

термалне воде које ће бити 
искоришћене за грејање 
целог спротског центра и 
воде у базенима. У складу 
са наведеним пресудама 
и одлукама, oпштина 
Вождовац и Ватерполо савез 

Србије потписали су 11. јуна 
2018. године споразум о 
сарадњи који ће омогућити 
ватерполо репрезентацији 
Србије бесплатне термине 
за тренинге на бањичким 
базенима. 

БАЊИЧКИ БАЗЕНИ ВРАЋЕНИ 
ОПШТИНИ ВОЖДОВАЦ

БЕСПЛАТНИ СПОРТСКИ 
КАМПОВИ ЗА ЂАКЕ

Током зимског и летњег распуста вождовачки основци 
и средњошколци имали су на располагању бесплатну 
школу спорта у ,,Шумицама“ и ,,Бањици“. Три пута недељно 
организоване су школе кошарке, рукомета, одбојке, стоног 
тениса, џудоа, реалног аикида и ритмичке гимнастике са 
циљем да се сваком ученику, без обзира на материјални 
статус, омогући бављење спортом и стицање здравих 
животних навика. 

 Другу годину заредом, општина Вождовац је издвојила два 
милиона динара за отварање бесплатног клизалишта у насељу 
„Степа Степановић“.  Током фебруара и марта у УСЦ „Вождовац“ 
на Бањици, Карате школа Nippon Тање Петровић, у сарадњи са 
општином Вождовац, организовала је бесплатне карате тренинге. 
По први пут, у Шумицама је под покровитељством Градске општине 
Вождовац организован летњи шаховски турнир, у оквиру којег 
је одржан Велемајсторски, два Интермајсторска и Аматерски 
међународни турнир. Учешће је узело чак 230 такмичара из 15 
земаља, а међу којима су били и вишеструки прваци Србије. 

НОВО ИГРАЛИШТЕ И ФИТНЕС 
ТЕРЕНИ НА БАЊИЦИ И ТОРЛАКУ

Насеље Бањица је богатије за још једно дечје 
игралиште, нови фитнес терен и кутак за одмор, који 
су изграђени на слободној зеленој површини између 
солитера број 11 и 13а у Црнотравској улици. 

На дечјем игралишту површине 860м2 постављено 
је шест реквизита на гуменој подлози, бетонске клупе, а 
сав простор за игру је ограђен. Пројекат је реализован 
сарадњом Града Београда, ЈКП „Зеленило – Београд” и 
Градске општине Вождовац, а претходила му је иницијатива 
станара околних зграда. Такође, у Торлачкој шуми постављен 
је терен на отвореном. 
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На позив 
градоначелника Кефалоније 
Александроса Парисиса и 
почасног конзула Србије 
на Кефалонији Виктора 
Рухотаса делегација 
Градске општине Вождовац, 
предвођена председником 
Скупштине општине 
Александром Мирковићем, 
у октобру је посетила грчко 
острво Кефалонија.  Пре тога, 
у фебруару 2018. године, 
грчка делегација била је гост 
Вождовца и Београда.

Као резултат успешне 
сарадње уговорена је размена 
ђака, студената и спортских 
екипа. 

Такође, учвршћена је 

и сарадња између  Осме 
београдске гимназије са 
Вождовца и Гимназије из 
Ликсурија са Кефалоније.

Председник општине 
Кефалонија Александрос 
Парисис је током пријема  
изразио жељу да се братски 
односи држава Грчке и Србије, 
на локалном нивоу развију још 
више и истакао је да су за Србе 
врата Грчке увек отворена. 

НАСТАВАК САРАДЊЕ 
ВОЖДОВЦА И БРАТСКИХ 

ОПШТИНА У ГРЧКОЈ И КИНИ

У организацији Друштва „Далеки исток“ кинеска 
делегација из шангајског дисктрикта Ђадинг током 
септембра месеца посетила је oпштину Вождовац. 

Председник Општине Александар Савић и 
председник Скупштине општине Александар 
Мирковић, заједно са осталим руководиоцима, 
срдачно су примили госте, којима је ово пета посета. 

Иако побратимљен са многим земљама, Вождовац 
има најинтезивнију сарадњу са Ђадингом, на шта је 

Oпштина посебно поносна. Вождовац је иначе прва 
београдска општина која је покренула братимљење са 
пријатељском Кином.

Током посете било је речи о сарадњи на пољу 
образовања, а предложено је и да се направи трим 
стаза која би повезивала Вождовац са осталим 
деловима Београда, као и један мултифункционални 
стадион, чија би се изградња заједнички 
финансирала.

ЛИКСУРИ - ВОЖДОВАЦ

ЂАДИНГ – ВОЖДОВАЦ
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ПРИЈЕМ НАЈУСПЕШНИЈИХ 
ВОЖДОВЧАНКИ ПОВОДОМ 
ДАНА ЖЕНА

Поводом 8. марта – Међународног дана 
жена председник Општине Александар Савић,  
вождовачким дамама које су се истакле постигнутим 
резултатима у својој професији, уручио је заслужена 
признања и цвеће, као знак захвалности за залагање и 
унапређење посла којим се баве.

БИЦИКЛИ НА ПОКЛОН 
ОСНОВНИМ ШКОЛАМА

Свим основним школама на Вождовцу, укључујући 
и Музичку школу „Петар Коњовић“ и Школу за 
основно и средње образовање „Вожд“,  уручено је 24 
бицикала са циљем да ученицима тих школа послуже 
за учење правила у саобраћају. Бицикле је донирао 
Бициклистички савез Србије.

 

АКЦИЈЕ ЗДРАВСТВЕНЕ 
ЗАШТИТЕ

Општина Вождовац редовно се прикључује 
свим акцијама које организује Дом здравља 
„Вождовац“, попут „Дана здравља“, радионицa на 
тему остеопорозе, исхране и повећања нивоа 
холестерола, мерења крвног притиска, шећера у 
крви, савети нутрициониста и лекара, бесплатни 
превентивни прегледи – ултразвучни, гинеколошки, 
мамографски и  други. 

ОБЕЛЕЖЕНА НЕДЕЉА 
ЗДРАВЉА УСТА И ЗУБА НА 
ВОЖДОВЦУ

Под слоганом „Здрави зуби у здравој 
породици”, 16. маја општина Вождовац се прикључила 
обележавању Недеље здравља уста и зуба, коју је 
организовала стоматолошка служба Дома здравља 
„Вождовац“. Позната певачица Мари Мари, својим 
наступом забавила је малишане, а најбољи ликовни 
и литерарни дечји радови, који су победили на 
организованом конкурсу, награђени су на приредби. 

ФЕСТИВАЛ ЗДРАВЉА ЗА 
ВОЖДОВАЧКЕ ПРЕДШКОЛЦЕ

Предшколскa установа „Чика Јова Змај“, заједно са 
општином Вождовац,  одржала је Фестивал здравља за 
све вождовачке предшколце, који је организован  у 
вртићу „Мала сирена“ у насељу Степа Степановић.

АКЦИЈА БЕСПЛАТНИХ 
ВЕТЕРИНАРСКИХ УСЛУГА

Током зиме, општина Вождовац у сарадњи са ЈКП 
„Ветерина Београд“ организовала је акцију бесплатних 
ветеринарских услуга – преглед, вакцинацију и 
чиповање паса и мачака. 

ДРУЖЕЊА ПЕНЗИОНЕРА  
У СКАДАРЛИЈИ

Општина Вождовац организовала је неколико 
дружења пензионера са наше општине, уз ручак у 
ресторану „Три шешира“ у Скадарлији.

АКЦИЈА „ЗА ЗЕЛЕНИЈИ 
БЕОГРАД“ НА ВОЖДОВЦУ

Градска општина Вождовац у мају ове године 
учествовала је у локалној акцији „НајЗЕЛЕНО“ и 
традиционалној акцији „За зеленији Београд” коју 
реализује ЈКП „Зеленило Београд“. Вртић „Сестре 
Букумировић“,  ПУ „Чика Јова Змај“ освојио је друго 
место у категорији најлепше уређено двориште 
предшколске установе.

АКТИВНОСТИ ОПШТИНЕ
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ТАЛЕНТОВАНИ ВОЖДОВАЧКИ ЂАЦИ

Ђаци генерације

ИСТАКНУТИ СПОРТИСТИ
Са Вождовца потичу бројна позната 

спортска имена попут Светозарa 
Глигорића, Новака Ђоковића, Тање 
Петровић, Наташе Ковачевић, Филипа 
Филиповића.... Општина Вождовац 
се бројним активностима залаже да 
подстакне младе да се што више баве 
спортом и награђује оне најбоље.

Једна од њих је и атлетичарка 
ЈОВАНА МИЋИЋ, ученица седмог 
разреда ОШ „Змај Јова Јовановић” 
-  државни првак у скоку у даљ и 
национални рекордер.  Атлетиком је 
почела да се бави са осам година.  Још 

као мала стално је трчала по парку 
и обожавала да прескаче барице, 
тако да је тата (бивши атлетичар)  још 
тада знао да ће атлетика бити њен 
избор. Њен таленат је одмах био 
примећен од стране тренера, тако да 
су се брзо издвојиле њене омиљене 
дисциплине - скок у даљ и спринт. 
Захваљујући тим дисциплинама и 
својим вредним радом,  Јована данас 
поседује колекцију медаља која има 
троцифрени број. 

Јована је сада у категорији млађих 
пионира и држи државне рекорде 
у дисциплини скок у даљ 5.58м и у 
тробоју. На међународном такмичењу 

са репрезентацијом Београда у Италији 
(Мајано) 2017. године освојила је две 
златне медаље (скок у даљ и штафета), 
а 2018. године освојила је сребрну 
медаљу у спринту и златну у штафети.

На недавно одржаном државном 
првенству 29. септембра ове године  
Јована је постала државни првак у 
скоку у даљ и национални рекордер.

Како нам каже ова тринаесто- 
годишња девојчица, њени планови за 
будућност су да прескочи границу од 
6 метара и крене стопама њеног идола 
Иване Шпановић.

Последњих година, захваљујући 
нашем светском прваку у тенису 

АТЛЕТИКА 
Јована Мићић

ТЕНИС 
Андреа Ноа Галин

ШАХ 
Стефан Тадић
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ТАЛЕНТОВАНИ ВОЖДОВАЧКИ ЂАЦИ

НАГРАДЕ 
НАЈБОЉИМ 
УЧЕНИЦИМА

Признања и награде за 
успех у школовању и ове 
године је добило 230 најбољих 
вождовачких ученика, носиоца 
Вукове дипломе. Општина 
Вождовац традиционално је 
наградила и 25 ђака генерације 
основних и средњих школа таблет 
рачунарима и књигама, док су 
се њихове фотографије, као и 
ранијих година, могле видети на 
билбордима у Устаничкој улици 
и испред „Шумица“ под називом 
„Свет очекује њих“.  

Новаку Ђоковићу, многи малишани 
тренирају овај спорт. Тако наша 
млада и талентована тенисерка 
АНДРЕА НОА ГАЛИН, ученица 
VI-5 разреда ОШ „Веселин Маслеша“ 
осваја бројне награде и пехаре на 
тениским такмичењима. На Отвореном 
првенству Београда освојила је 1. 
место у конкуренцији до 10 година 
2016. године, у конкуренцији до 12 
година освојила је 2. место 2017. 
године и три пута за редом прво место 
2018. године. Андреа је и финалиста 
на Међународном  Прокупље опен 
тениском турниру Европе 2018. 
године, у конкуренцији до 12 година. 

Успехе је у овој години наставила 
да ниже освојивши друго место на 
Првенству Београда на теренима 
ТК Рекет, а на 49. турниру „Човићев 
меморијал“ у синглу и на ОП Београда, 
Андреа је освојила 3. место. 

Вождовачки шахисти познати су 
по својим одличним резултатима 
које постижу, како на домаћим, тако 
и на међународним такмичењима. 
Међу њима посебно се истиче 
СТЕФАН ТАДИЋ, ученик VII разреда 
ОШ „Милан Ђ. Милићевић“ који је 
љубав према овој старој спортској 
дисциплини и мисаоној игри наследио 
од својих родитеља, пре свега оца 

Бранка - велемајстора у шаху. Стефан 
је освајач 1. места на школском, 
општинском, градском и републичком 
појединачном првенству  у шаху 
2015., 2016. и 2017. године. Одличне 
резултате остварио је и на Првенству 
Европе  појединачно у убрзаном 
шаху, на Екипном првенству Европе 
у убрзаном шаху до 10 година као 
члан репрезентације Србије, на 
Појединачном кадетском првенству  
Европе, а на Премијер лиги Београда 
2018. освојио је прву норму за 
Међународног мајстора. 

Његовим стопама креће и млади 
шахиста ВУК ПЕШИЋ, ученик IV-4 

ФЛАУТА 
Клеопатра Пајић

ПЕВАЊЕ 
Теодора Аритоновић
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ТАЛЕНТОВАНИ ВОЖДОВАЧКИ ЂАЦИ
РАНЧЕВИ И ПЕРНИЦЕ 
ЗА СВЕ ПРВАКЕ НА 
ВОЖДОВЦУ

Општина Вождовац и ове године 
припремила је 1. септембра поклоне 
за свих 1716 ђака првака, који су за 
срећан почетак школовања добили 
ранчеве и пернице.

разреда ОШ „Данило Киш“, који 
је ове године освојио II место на 
појединачном  општинском школском 
првенству , пласирао се међу 10 
најбољих шахиста трећих разреда 
на градском такмичењу, док је на 
појединачном школском државном 
такмичењу, освојио 9. место. Од 
фебруара 2018. године носилац је I 
категорије у шаху. 

ПРИРОДНЕ НАУКЕ, 
ИНФОРМАТИКА, СРПСКИ 
ЈЕЗИК И КЊИЖЕВНОСТ

Вождовачки ђаци постижу значајне 
успехе на општинском, градском и 
републичком новоу и у природним 
наукама – математици, физици, 
биологији, географији. Само неки 
од њих су ДУШАН БЕЛЧА (Осма 
београдска гимназија), ТЕОДОРА 
САВИЋ (ОШ „Бранислав Нушић“), 
АНЂЕЛА ДЕСПОТОВИЋ и МАРКО 
БАБИЋ (ОШ „Ђура Даничић“), ИЛИЈА 
РАДОВИЋ (ОШ „Веселин Маслеша“), 
ДЕНИС ШАБОТИЋ (ОШ „Данило 
Киш“) и многи други који медаљама и 
пехарима пуне витрине својих школа.

 
МУЗИКА И БАЛЕТ

Талентованих ђака има и у музици 
- Једна од њих је КЛЕОПАТРА 
ПАЈИЋ, ученица седмог разреда ОШ 
„Војвода Степа” у Кумодражу, која 
паралелно прати последњу годину 

наставе флауте у ОШ „Петар Коњовић”. 
Она постиже одличне резултате у 
обе сфере образовања. Запажене 
награде  у музичкој школи су прве 
награде на републичким такмичењима 
у солистичким и дуетским 
категоријама, прве и друге награде 
на међународним такмичењима у 
Пожаревцу, Београду и Новом Саду, 
награде на Фестивалу музичких школа 
Србије које је одржано у Зрењанину, 
као и прва награда на републичком 
такмичењу из солфеђа. 

ТЕОДОРА АРИТОНОВИЋ (ОШ 
„Бранислав Нушић“) је 2017. године 
освојила прво место на општинском 
такмичењу у певању  и поделила 
прву награду на градском такмичењу 
„Златна сирена“. 

НИНА НЕКИЋ  (ОШ „Вук Караџић“ 
из Рипња), осим одличних резултата 
остварених на такмичењима 
из српског језика и у рукомету, 
успешна је у соло певању и плесу. 
На општинском такмичењу из соло 

певања 2017. године Нина је освојила 
1. место. Озбиљно се већ осму годину 
бави балетом у Школи балета „АБ 
денс“, са којом је у мају 2018. године 
ишла на Светско такмичење у плесу у 
Москви. На овом такмичењу, на коме 
је учествовало око 4000 такмичара 
из целог света, Нина је са својом 
плесном групом освојила 3. место. 
На такмичењу плеса у Риминију 2017. 
године освојила је 2. место, док је 
2015. године у Бечу са својом групом 
освојила 5. место. 

Ученици вождовачких стручних 
школа такође освајају награде на 
бројним такмичењима у својој струци.

Школa  за негу лепоте образује 
ученике који учествују и постижу 
запажене резултате на бројним 
међународним и светским 
такмичењима. Један од успешних је 
и СРЂАН ТРИШИЋ , ученик трећег 
разреда, који од почетка школовања 
за мушког фризера, показује велику 
љубав према занату који учи и 
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Вуковци XII Београдске гимназије

ТАЛЕНТОВАНИ ВОЖДОВАЧКИ ЂАЦИ
таленат који му помаже да са лакоћом 
савладава све програмске садржаје 
како у редовној настави, тако и у 
ваннаставним активностима. Прошле 
школске године је освојио 1. место 
на школском такмичењу и пласирао 
се на Републичко такмичење. На 
Републичком такмичењу у Нишу је 
у конкуренцији средњих стручних 
школа у делатности личних услуга, 
освојио два прва места у две 
такмичарске дисциплине мушких 
фризера. Тада је  понео  ласкаву титулу 
првака државе за школску 2017/18 
годину. 

Школа за дизајн текстила може 
да се похвали више него запаженим 
резултатима које ученици постижу 

на нивоу наше земље, али и 
иностранству. МАРИЈА ПЕТРОВИЋ 
ученица III-1 освојила је 2017. године 
прво место из теоријске провере 
знања из предмета текстилни 
материјали, на такмичењу и смотри 
ученика текстилних и кожарских 
школа Републике Србије одржаном у 
Ивањици. На републичком такмичењу 
на конкурсу „Сцена, маска, костим 
и лутка“ ученица II-1 МАРИНА 
МИРОВИЋ освојила је 1. награду за 
сцену, док је на истом такмичењу 1. 
награду за реквизит освојио ДАНИЛО 
МИШКОВИЋ, ученик II-2. Рад ученице 
II-3 ВИДЕ СИМИЋ освоjио је прво 
место на републичком такмичењу  
„Светосавље и наше доба“. 

ИСТРАЖИВАЧКИ РАД
ЕМИЛИЈА КРАНТИЋ, ученица III 

разреда Осме београдске гимназије, 
поред освојених награда за књижевност 
и географију,  постиже изузетне 
успехе на окружним и републичким 
нивоима бројних такмичења, као што су 
„Књижевна олимпијада“ – треће место 
на републичком нивоу такмичења. 
Награђена је сребрном медаљом на 
Светској смотри истраживачких радова 
из области друштвених наука –ICYSSS 
за њен самостални истраживачки 
рад на тему: „Савремене миграције 
преко територије Републике Србије 
(„Contemporary migration across the 
territory of the Rebublic of Serbia“).       

ПЛЕС 
Нина Некић

ИСТРАЖИВАЧКИ РАД 
Емилија Крантић

МУШКИ ФРИЗЕР 
Срђан Тришић

ФИЗИКА 
Душан Белча

Општина Вождовац честита свим талентованим ђацима на оствареним успесима и освојеним наградама!



ИНТЕРВЈУ НАЧЕЛНИК ПОЛИЦИЈСКЕ СТАНИЦЕ ВОЖДОВАЦ
НЕБОЈША ДРАГОВИЋ

СИГУРНОСТ УЧЕНИКА ЈЕ НА ПРВОМ МЕСТУ
Вождовац  је безбедно место 

за живот породице, можда је 
најбезбеднија општина у Београду. 
Број кривичних дела је знатно 
смањен. Грађани имају поверења у 
полицајце и тај однос је све бољи и 
бољи. Безбедност деце нам је један 
од најважнијих приоритета.

  Да ли као родитељи можемо 
бити задовољни степеном 
безбедности наше деце, на 
улици, на путу до школе и у 
самој школи?
- Основне и средње школе у 

Београду покривене су школским 
полицајцима који патролирају и 
то се показало као добро решење. 
Безбедност ученика је на првом 
месту. Наша Полицијска станица 
је међу онима које имају највише 
школских полицајаца. Тамо где их 
нема, терен  обилазимо редовним 
позорничким патролама. 

  Црне хронике у медијима 
доносе узнемиравајуће 
случајеве који говоре у прилог 
томе да деца нису безбедна 
у великом граду, какав је 
Београд?
- На Вождовцу су ученици 

и наставно особље безбедни. 
У протеклој години имамо два 
карактеристична случаја са 
испољеним насиљем у школама. 
Постоје две кривичне пријаве, од 
којих је једна за тешке телесне 
повреде (реч је о тучи у једној 
основној школи) и друга која се 
односи на насилничко понашање 

у једној средњој школи. Обзиром 
на 25 школа у којима борави 
више од 17.000  ученика, можемо 
да кажемо да смо задовољни. 
Стање безбедности у школама је 
задовољавајуће.

   У сарадњи са општином 
Вождовац пре неколико година 
сте путем мониториниг центра 
успоставили видео надзор у 
школама, којим сте практично 
повезали Полицијску станицу 
са школским објектима. Да ли 
је тај подухват донео жељене 
резултате?
- Све основне школе на 

територији општине Вождовац 
повезане су мониторингом са 
Полицијском станицом Вождовац. 
Имамо увид у стање безбедности. У 
току је потписивање уговора између 
општине Вождовац и Телекома да се 
тај линк продужи. Треба нагласити 
да све школе имају свој мониторинг 
центар, тако да ми можемо брзо да 
реагујемо. Снима се, а снимци се 

чувају. Уколико имамо неки догађај, 
ми скидамо тај снимак.

   Нове психоактивне 
супстанце, смртоносније по 
разорној моћи од свих до 
сада познатих, преплавиле 
су улице, школе, кафиће. 
Смрт четворо младих људи 
овога лета, који су умрли у 
најстрашнијим мукама после 
узимања таблета екстазија, 
алармирала је јавност и 
суочила нас са опасношћу која 
прети нашој деци дословно 
на сваком кораку. Јефтина, 
доступна синтетичка дрога која 
изазива зависност и потпуни 
хаос у организму, купује се за 
неколико стотина динара. У 
дворишту Осме београдске 
гимназије недавно сте ухапсили 
дилере. Каква је ситуација?
- Поред школских полицајаца 

који обављају службу у униформи у 
школским двориштима и околини 
школа, имамо доста и цивилних 
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РОДИТЕЉИ, РАЗГОВАРАЈТЕ 
СА СВОЈОМ ДЕЦОМ

Родитељи треба више да се баве својом децом. Морају да сазнају 
ко су им узори. Савет и порука је да што више разговарају са својом 
децом и да се труде да имају увид шта се дешава у њиховом животу, 
да прате њихове проблеме и решавају их. Насиље није само физичко. 
У школи постоји насиље и када неког ученика деца игноришу - не 
друже се са њим, одбацују га  и приморавају да се осећа усамљен. Ако 
то сазнају, родитељи треба да укажу професорима, наставницима и 
психолозима како би се превентивно деловало.



КОЛИКО СУ НАМ ДЕЦА БЕЗБЕДНА?

СИГУРНОСТ УЧЕНИКА ЈЕ НА ПРВОМ МЕСТУ

екипа које шаљемо и које раде 
на спречавању доношења дроге 
и хапсе дилере који се врзмају 
поред школа. Уверавам родитеље 
и јавност да су деца безбедна и да 
помно пратимо шта се догађа око 
школа. Тачно је, имали смо недавно 
случај са Службом за организовани 
криминал. Ухапсили смо групу код 
Осме гимназије, који су покушавали 
да продају дрогу деци. Лишени су 
слободе. Понављам да ми и друге 
службе Министарства унутрашњих 
послова као приоритетан задатак 
имамо спречавање доношења и 
дистрибуцију дроге у школама.

  Постоје сумње да су поједини 
ђаци „регрутовани“ од стране 
дилера да продају дрогу 
друговима. Најболнија ствар 

која мучи родитеље је да ли је 
међу њима и њихово дете?!
- Преко наших оперативних веза 

добијамо информације који су то 
продавци опојних средстава и на све 
начине покушавамо да их лишимо 
слободе и онемогућимо да деци 
продају дрогу. И сам сам родитељ, 
знам колико стрепњи изазива 
ова ужасна пошаст у друштву, али 
уверавам грађане да смо непрестано 
у мобилном стању. Ми таквих пријава 
немамо. У превентивном смислу је 
концепт школског полицајца дао 
резултате. 

  Омладина је упадљиво 
агресивнија. Спушта се старосна 
граница за тешка кривична 
дела. До рата 1991. све се 
завршавало на крађи патика, 

јакни, понекој ћушки. Данас 
су обрачуни адолесцената 
крвави и брутални и говоримо 
о вршњачком насиљу као 
озбиљном проблему.  Каква је 
ситуација на Вождовцу?
- Решење за сузбијање 

вршњачког насиља је да се све 
институције укључе, не само 
Полиција. Школе, родитељи, 
организације  које се баве младима 
морају да се удруже како би се 
спречило вршњачко насиље. 
Школе имају посебне инструкције 
за поступање када је у питању 
вршњачко насиље. На иницијативу 
Министра унутрашњих послова 
ми смо у прошлој години одржали 
предавања у свим основним школама 
ученицима четвртог и шестог 
разреда на територији Републике 
Србије, па самим тим и на Вождовцу 
на осам тема. Наши полицијски 
службеници из Полицијске станице 
и из Министарства унутрашњих 
послова, Сектора за ванредне 
ситуације, у сарадњи са Управом 
Криминалистичке полиције 
настављају да одржавају предавања. 
Министар је инсистирао да од ове 
године буду обухваћена и деца из 
првих разреда основних школа, у 
циљу превенције. 
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ПРЕВЕНТИВА ДАЈЕ ДОБРЕ РЕЗУЛТАТЕ
Током читаве године одржавали смо предавања за ученике на 

следеће теме: безбедност деце у саобраћају, полиција у служби 
грађана, насиље као негативна друштвена појава, превенција и заштита 
деце од опојних дрога и алкохола, безбедно коришћење интернета и 
друштвених мрежа, превентива и заштита деце од трговине људима, 
заштита од пожара и заштита од технолошко-техничких опасности и 
природних непогода. Мислим да је то дало добре резултате. 



ИНТЕРВЈУ
НАЦИОНАЛНИ КОНТАКТ ЦЕНТАР ЗА БЕЗБЕДНОСТ ДЕЦЕ НА ИНТЕРНЕТУ

ЕМИНА БЕКОВИЋ
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БЕЗБЕДНОСТ ДЕЦЕ НА ИНТЕРНЕТУ
Са напретком информационо-

комуникационих технологија и 
све већом употребом у јавним 
инстистуцијама, привреди и пре 
свега међу грађанима, расте и 
високотехнолошки криминал. 
Милион људи је свакодневно жртва 
неког сајбер напада, а нажалост је и 
све више деце међу њима.

Осим што хакерски напади могу 
да угрозе пословање предузећа, 
функционисање институција, јавну и 
националну безбедност, појединци су 
изложени ризику од превара, уцена и 
злостављања путем интернета.

 Нове генерације стасавају 
у технолошком друштву, често 
недовољно свесне реалних последица 
које могу имати ризична понашања у 
онлајн окружењу. Исто тако, већина 
напада на информационе системе, 
омогућена је управо због ниског 
нивоа дигиталне безбедносне културе 
код појединаца.

Да би се законски регулисало, 
а практично спречило или 
правовремено деловало када 
је безбедност детета угрожена, 
Министарство трговине, туризма 
и телекомуникација предложило 
је Уредбу о безбедности и заштити 
деце приликом коришћења 
информационо-комуникационих 
технологија. Након што је Влада 

Републике Србије усвојила Уредбу, 
2016. године је основан Национални 
контакт центар за безбедност деце на 
интернету при Министарству.

Једна од едукаторки у Центру је 
Емина Бековић, која о безбедности на 
интернету држи предавања и обуку 
за децу и за родитеље по школама у 
Србији, упознајући их са опасностима 
на интернету,  како се заштитити, коме 
се треба обратити.

 О томе смо са њом разговарали и 
за Вождовачке новине.

   Пуно се говори о безбедности на 
интернету, односно дигиталној  
безбедности. Шта значи бити 
дигитално безбедан?
- Неспорно је да су интернет 

и дигитална технологија постали 
саставни део живота људи широм 
света, и да пружају могућност за 
напредовање и образовање, бржу 
комуникацију, односно проналажење 
информација, учење, истраживање, 
али и за забаву. Међутим, нове 
технологије носе са собом и ризике, 
па је потребно предузети одређене 
мере заштите ради дигиталне 
безбедности. То укључује безбедност 

података, уређаја, информационих 
система, мрежа, организација, 
али и појединаца, посебно млађе 
популације као посебно рањиве. 
Безбедно понашање на интернету 
и приликом коришћења нових 
технологија представља један 
од кључних аспеката дигиталне 
писмености која је неопходна вештина 
за „преживљавање“ у 21. веку.

   Шта се све налази на интернету 
и друштвеним мрежама што 
је доступно деци, а што није 
примерено?
- Број деце и младих који 

свакодневно користе интернет је у 
сталном порасту, и у свету и код нас. 
Они користе дигиталне технологије 
како за учење, истраживање, 
дељење знања и умећа, тако и за 
комуникацију, дружење и забаву. 
Највећи проценат ученика основних 
и средњих школа има профил 
на некој од друштвених мрежа. 
Интернет представља нецензурисани 
извор информација који није увек 
примерен деци. Истраживање 
интернета без надзора одрасле 
особе може изложити дете сајтовима 

 НОВЕ ГЕНЕРАЦИЈЕ СТАСАВАЈУ У ТЕХНОЛОШКОМ ДРУШТВУ, 
ЧЕСТО НЕДОВОЉНО СВЕСНЕ РЕАЛНИХ ПОСЛЕДИЦА КОЈЕ МОГУ 

ИМАТИ РИЗИЧНА ПОНАШАЊА У ОНЛАЈН ОКРУЖЕЊУ.
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са штетним садржајима, као што су 
садржаји који заговарају насиље, 
који су сексуално експлицитни или 
подстичу неадекватно понашање. 
Такође, постоји ризик од предатора, 
међу којима су и педофили који 

злоупотребљавају програме за 
инстант поруке како би контактирали 
и угрозили децу.

   Које су све реалне опасности 
употребе интернета осим 
штетних садржаја?
- Због релативне анонимности коју 

интернет пружа, постоји могућност 
злоупотреба и коришћења интернета 
ради вређања, уцењивања, претњи, 
насиља, и злоупотреба фотографија 
и личних података.  Такође, постоји 
и посебан проблем прекомерне 
употребе интернета која може да 
развије зависност од интернета и 
видео игара.

   Шта се може урадити да би 
се проблем спречио? Да ли је 
довољно проверавати дечји 
телефон и компјутер или постоји 
неки други начин?
- Данашња деца су дигитално 

веома спретна, али нису довољно 
дигитално писмена. Њихово знање није 
на завидном нивоу када је у питању 
безбедност, препознавање опасности 
и реаговање. Деца можда знају више 
о интернету, али одрасли знају више о 
животу. Као што дете не би требало да 
буде без надзора родитеља, старатеља 
или наставника у физичком свету, 
тако на њега треба пазити и у онлајн 

окружењу. Међутим, најважније је 
поверење и разговор. Родитељи 
увек треба да питају своју децу: шта 
посећују на интернету, са ким четују, ко 
ступа у контакт са њима… Због тога је 
важно и да родитељи буду дигитално 

БЕЗБЕДНОСТ ДЕЦЕ НА ИНТЕРНЕТУ

ПЕТ ДОБРИХ 
СТРАНА 

ИНТЕРНЕТА

1 Упознавање занимљивих 
личности, дружење и 
размена нових и  корисних 
знања

2  Откривање далеких 
светова и узбудљивих и 
инспиративних  података

3 Дељење сопственог знања, 
умећа, открића, креација 
и  промовисање својих и 
туђих позитивних особина 
и квалитета

4  Интерактивна забава 
  и динамична 
комуникација

5 Практични алати за 
учење и брзо решавање 
свакодневних  обавеза

ПЕТ ЛОШИХ 
СТРАНА 

ИНТЕРНЕТА

1 Вребање од стране 
педофила који се 
лажно представљају и 
привлаче децу 
наводно делећи са 
њима иста интересовања 
и потребе

2  Изложеност нетачним, 
непримереним и штетним 
садржајима

3 Злоупотреба података, 
нарушавање приватности и 
ширење мржњи и увреда

4  Изолованост 
од стварног света

5 Зависност 
од интернета
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ИНТЕРВЈУ
НАЦИОНАЛНИ КОНТАКТ ЦЕНТАР ЗА БЕЗБЕДНОСТ ДЕЦЕ НА ИНТЕРНЕТУ

ЕМИНА БЕКОВИЋ

компетентни како би могли да прате 
понашање свог детета на интернету, 
на пример, да буду „пријатељи“ са 
дететом на друштвеним мрежама, да 
поседују шифре дететових налога, да 
прегледају историју претраживања… 
Такође, постоје апликације родитељске 
контроле (Parental control) које 
родитељи могу да инсталирају на 
рачунар или мобилни телефон детета, 
како би пратили дететове онлајн 
активности, ограничили садржаје као и 
време које дете проводи на интернету. 

   Како родитељи могу да да 
препознају проблем, како 
да реагују у тренутку када се 
суоче са чињеницом да је дете 
изложено насиљу?
Иако постоје индивидуалне 

разлике у начину реаговања, постоје 
нека понашања на основу којих 
родитељи могу да закључе да дете 
трпи дигитално насиље. На пример, 
дете показује узнемиреност током или 
након коришћења интернета, избегава 
дружење са вршњацима, делује одсутно, 
нерасположено је, раздражљиво, није 
мотивисано за учење, има проблем са 
концентрацијом, избегава школу, има 
психосоматске симптоме (главобоља, 
муцање, ноћно мокрење, нагло 
мршављење или гојење...). Први корак 
је разговор са дететом које је трпело 
насиље на интернету, које треба 
уверити да ништа лоше није урадило. 
Следећи корак је снимити екран на 
којем се види узнемиравање, јер то 
представља доказ насиља и пријавити 
полицији. У било ком случају, увек могу 
да позову Национални контакт центар за 
безбедност деце на интернету и добију 
помоћ и савет како треба да поступе.

   Коме конкретно да се обрате за 
помоћ, на који број да позову?
- У случају било каквих 

злоупотреба, узнемиравања 
или насиља путем интернета 
родитељи, деца али и 
наставници могу се обратити 
НАЦИОНАЛНОМ КОНТАКТ 
ЦЕНТРУ ЗА БЕЗБЕДНОСТ ДЕЦЕ 
НА ИНТЕРНЕТУ који је основан 
од стране Министарства трговине, 
туризма и телекомуникација, НА 
БРОЈ ТЕЛЕФОНА 19833 КОЈИ ЈЕ 
БЕСПЛАТАН И АНОНИМАН. 

   Колико има позива Центру, 
какви су резултати у пракси? 
Након што примите позив каква 
је даља процедура?
До сада смо примили преко 5400 

позива, од којих се већина односи 
на пружање савета и информација. 
Надлежним институцијама у зависности 
од природе предмета (МУП-у, 
Тужилаштву за високотехнолошки 

криминал, Министарству просвете, 
Домовима здравља и Центрима за 
социјални рад) прослеђено је 126 
предмета од којих је већина у процесу 
обраде или су решени.

На који начин се родитељи и деца 
могу информисати о могућим 
опасностима које их вребају на 
интернету?

О правилној употреби и безбедном 
коришћењу интернета и нових 
технологија, деца али и родитељи могу 
да се едукују на сајту  
www.pametnoibezbedno.rs. Ту могу 
пронаћи све корисне информације 
и савете како да побољшају своју 
дигиталну писменост али и техничка 
упутства о примени мера заштите 
на интернету. Такође, могу да се 
информишу на БРОЈ ТЕЛЕФОНА 
19833. Овим путем могу и да закажу 
предавање које ће им едукатори 
Центра одржати у њиховој школи или 
месној заједници.

БЕЗБЕДНОСТ ДЕЦЕ НА ИНТЕРНЕТУ
ПРИЈАВИ НАСИЉЕ НА ТЕЛЕФОН 19833!

Путем Центра Министарство спроводи саветовање деце, родитеља, 
ученика и наставника, као и свих других грађана, о предностима 
и ризицима коришћења интернета и безбедним начинима 
коришћења нових технологија. Омогућен је и пријем пријава штетног, 
непримереног и нелегалног садржаја и понашања на интернету, 
односно пријављивање угрожености права и интереса детета.

У обради пријава учествују и друге надлежне институције и 
службе, у зависности од тога да ли нелегалан садржај и понашање 
повређују психички или физички интегритет детета (претње насиљем, 
ухођење, напастовање, дечју порнографију и сл.), чине повреду права, 
здравственог статуса, добробити, општег интегритета детета, или 
представљају ризик стварања зависности од коришћења интернета...
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СКУПШТИНСКА ХРОНИКА

Скупштина ГО Вождовац броји 55 одборника, 
који су на седницама  током 2018. године донели низ 
важних одлука, решења и закључака. Међу њима 
је и Одлука о стављању ван снаге Одлуке о начину, 
мерилима и критеријумима за финансирање спортских 
програма и пројеката из буџета ГО Вождовац, као 
и Одлука о стављању ван снаге Одлуке о сталним 
манифестацијама у области спорта од значаја за 
ГО Вождовац. Ове одлуке  су стављене ван снаге  
јер се доношењем новог Закона о спорту и других 
подзаконских аката из ове области, указала потреба 
да се на другачији начин од досадашњег регулишу ова 
питања. 

Одлука о једнократном одрицању од накнаде за 
рад одборника Скупштине градске општине Вождовац 
у хуманитарне сврхе, донета је на самом крају 2017. 
године уочи општинске славе Св. Андреја Првозваног, 
када одборници, традиционално своју накнаду за рад 
дарују у хуманитарне сврхе. 

Претходних година новац је био намењен 
санирању последица од поплава у 2014. години, затим 
за израду Христовог гроба у дуборезу за потребе 
Храма Светог Димитрија у Косовској Митровици, а 
2017. године новац  су донирали Центру за заштиту 
одојчади, деце и омладине у Звечанској, одељењу Дом 
„Јован Јовановић Змај“ у Улици Браће Јерковић 119.

Како би се прикупило што више средстава овој 
одлуци одборника  су се придружили сви општински и 
градски функционери на хуманитарној утакмици која 
је одиграна у  спортској сали „Вождовачког центра – 
Шумице“ између екипа „Вождовац“ и „Град Београд“. 

Подршку су им пружили и наши познати спортисти 
– кошаркаши Милан Гуровић, Игор Ракочевић и 
Наташа Ковачевић, каратисткиња Тања Петровић, 
голман Ивица Краљ и аутомобилиста Душан Борковић. 

Са њима заједно и деца из Дома бацала су кошеве, 
не кријући радост што играју кошарку са својим 
идолима. 

ВАЖНЕ И ХУМАНЕ ОДЛУКЕ ОДБОРНИКА 
СКУПШТИНЕ ГРАДСКЕ ОПШТИНЕ ВОЖДОВАЦ

Општина Вождовац и њени запослени су се 
придружили ученицима ОШ „Милан Ђ. Милићевић“ и 
других вождовачких школа у организовању хуманитарног 
концерта и фудбалског турнира и прикупљању помоћи за 
лечење њихове школске другарице Маше Артико којој је 
дијагностикован тумор бубрега.

Јавно признање Градске општине Вождовац  за 
2017. годину – Повеља заслужни грађанин уручена је 
каратисткињи Тањи Петровић за врхунска спортска 
достигнућа и велики допринос промоцији спорта, 
образовања и васпитања деце и омладине, према 
Одлуци Већа ГО Вождовац. 

Према евиденцији Службе за скупштинске послове 
ГО Вождовац, укупан број донетих аката у 2018. години 
(закључно са 18.10.) је 47. Од тога, 12 одлука, 26 решења 
и 9 закључака.

 Најважнији акти донети у 2018. години су:
Одлука о консолидованом завршном рачуну Буџета 

Градске општине Вождовац за 2017. годину.
Одлука о ребалансу буџета Градске општине 

Вождовац за 2018. годину.
Одлука о другом ребалансу буџета Градске општине 

Вождовац за 2018. годину.
Одлука о усвајању годишњег ликвидационог 

извештаја Центра за културу и спорт „Шумице“ - у 
ликвидацији за 2017. годину.



36 ВОЖДОВАЧКЕ НОВИНЕ

Авала је за само 11 метара 
надвисила граничну висину од 
500 метара изнад које се неко 
узвишење сврстава у планине. Али, 
ако је за мало надвисила висину 
која би је уврстила међу брда, Авала 
има положај који је од давнина ову 
ниску планину чинио стратешки 
важном.

ИДЕАЛАН СТРАТЕШКИ 
ПОЛОЖАЈ ЗА ВОЈНО 
УТВРЂЕЊЕ 

Авала је одувек била важна свима 
који су желели  да имају контролу 
пловидбе Дунавом и најважнијих 
копнених путева на Балкану. Због 
тога су сви, који су вековима владали 
овим просторима, на врху Авале 
имали своје војно утврђење.

Први познати градитељи 
утврђења на Авали били су Келти, 
а на њиховим основама Римљани 
су подигли своје утврђење, важно 
за контролу римских путева и једне 
од најстаријих римских граница 
на Дунаву. На истом месту деспот 
Стефан Лазаревић, утемељитељ 
Београда као главног града 
Српске деспотовине, подиже град 
Жрнов, којег су након пада ове 
српске средњовековне државе 
под Османско царство, преузели 
нови освајачи и тек у 18. веку га 
препустили зубу времена.

ЈЕДИНСТВЕНА 
РУДНА БОГАТСТВА 
- АВАЛИТ И ЦИНОБАРИТ

Поред важног стратешког 
положаја Авала је за људе који су 
владали овим просторима била још 
важнија по рудном богаству које 
је из њене утробе експлоатисано у 
периоду од чак седам миленијума - 
још од времена почетка винчарске 
културе. У ходницима најстаријег 
авалског рудника „Шупља стена“, у 
којем су експлоатисани олово и жива, 
пронађени су остаци из времена 
неолита. Овај рудник, затворен 
1972. године, спада међу најстарије 
руднике у Европи. Посебно је био 
значајан што се из живине руде 
цинобарита добијала драгоцена боја 
цинобер.

У подножју Авале налази се 

и рудник олова и цинка „Црвени 
брег“, затворен педесетих година 
прошлог века, у којем се налазе 
остаци  рударења из римског доба, 
па се основано претпоставља да 
је овај рудник стар најмање две 
хиљаде година. Због миленијумски 
дуге традиције у копању руде олова, 
цинка и живе, Авала се с правом 
може назвати колевком металургије. 
Минерал плавозелене боје пронађен 
на овој планини назван је по њој - 
Авалит .

СРЕДЊЕВЕКОВНИ ГРАД 
ПОД КУПОЛОМ СПОМЕНИКА 
ПОГИНУЛОМ ВОЈНИКУ

На највишем врху Авале, где 
су  се до 1934. налазили остаци 
средњовековног  града Жрнова, 
1938. године је довршена изградња 
монументалног  маузолеја - споменик 
Незнаном јунаку, чији је аутор Иван 
Мештровић. Остаци средњовековног 
српског града су порушени да би 
се на његовом месту изградио 
споменик незнаном јунаку, непознатом 
младом војнику погинулом на том 
месту на почетку рата и на тај начин 
чувало сећање на све погинуле у 
Првом светском рату. Пошто су у 
том рату бранећи своју отаџбину 
у великом броју гинули војници 
Краљевине Србије  као и српски 
цивили, тај споменик је могао да буде 
посвећен сећању на њих. Али, како 
је на темељима страдања војске и 
народа Краљевине Србије створена 
Краљевина Срба, Хрвата и Словенаца, 
односно Југославија, споменик 
Незнаном јунаку је споменик и тада 
новонасталој држави. То је посебно 
видљиво на обе стране улаза у музолеј 
на којима су по четири каријатиде 
обучене у стилизовану ношњу 
народа из разних крајева Југославије. 
После распада и друге Југославије 
споменик Незнаном јунаку на Авали 
је остао најмонументалнији споменик 
тој држави, који на својеврстан 
начин показује и спремност 
Србије да Југославији, поред своје 
државности, жртвује и делове свог 
историјског сећања. Чињеница је да 
је Краљ Александар I Карађорђевић, 
ујединитељ, жртвовао стари српски 
град Жрнов ради својеврсног 
споменика Југославији и да би тај 

АВАЛА КРОЗ ВЕКОВЕ И ЕПОХЕ
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монументални споменик на Авали 
држави које више нема, требало да 
се знатно више  користи у укупној 
туристичкој понуди Београда. 

ВИДИКОВАЦ 
- СИМБОЛ БЕОГРАДА

Највидљивији објекат на Авали 
од 1964. је телевизијски торањ, 
који је те године изграђен а пуштен 
у рад годину касније. Један је од 
најлепших телевизијских торњева 
у Европи, једини у свету који у 
пресеку има једнакостранични 
троугао, одмах је постао један од 
симбола Београда.  Срушен је 29. 
априла 1999. у НАТО  бомбардовању. 
Након изградње новог торња и 
пословно-комерцијалних садржаја 
у њему самом,  као и изградње  
спортских терена и других садржаја 
у његовој  околини,  расте и  број  
његових посетилаца. Свакако је 
најатрактивнији  видиковац на 122 
метра са кога се Београд види као на 

длану и тако оправдава име планине 
на којој се налази и коју су Турци 
назвали по орјенталној речи хавала 
- видиковац. 

Пораст броја посетилаца 
Авалском торњу и Авали, који се 
већ приближио бројци од 200.000 
годишње, свакако је значајан и 
употпуњавањем садржаја за одмор, 
рекреацију и забаву  који се нуде 
излетницима и туристима и тај 
број може да се повећава како то 
планира Туристичка организација 
Београда. Већи број излетника 
и туриста на Авалу сигурно би 
привукла комплетна реконструкција 
хотела „Авала“ којег је још 1928. 
пројектовао руски архитекта Виктор 
Лугомирски. 

ТУРИСТИЧКИ ПОТЕНЦИЈАЛ - 
СКИЈАЛИШТЕ НА АВАЛИ

Већи број излетника и туриста 
може да привуче свака нова 
бициклистичка стаза, али би 

изградња скијалишта на Авали 
сигурно означила квалитет више 
у овој понуди и Авалу претворила 
у туристичку дестинацију која 
живи током целе године. Уколико 
се добију све потребне дозволе, 
почетак градње планиран је за 
следећу годину. Ски стаза, дуга 
око пола километра, ишла би 
од простора близу Авалског 
торња до шумарске куће. Све 
који су скептични према идеји 
изградње скијалишта на Авали 
треба подсетити  да је на падинама  
Авале 1929. године одржано прво 
такмичење у Србији у смучарском 
трчању, а прво смучарско првенство 
после Другог светског рата 1946. 
године. 

Коришћењем свих потенцијала 
на Авали за привлачење већег 
броја излетника и туриста сигурно 
би се постигли значајни економски 
ефекти. Али, уз све вредно што 
показује на себи, планина Авала у 
себи крије немерљиве историјско-
археолошке вредности. Европска 
унија снажно подржава претварање 
старих  рудника у културно-туристи- 
чке и музејске центре, што су 
одлично искористили Словенци 
који су део рудника претворили у 
музеј , као и Хрвати са рудником 
у Лабину. Испод Авале се налазе 
миленијумима стари рудници  
чија се историја везује и за време 
почетка цивилизације. Зато је, кад 
је у питању Авала, прави изазов 
одговор на питање како њено 
историјско-археолошко благо 
да постане видљиво и да се на 
темељима миленијумима дуге 
рударске традиције осмисли права 
туристичка понуда.      

АВАЛА КРОЗ ВЕКОВЕ И ЕПОХЕ

У близини 
споменика  
Незнаном јунаку, 
200 метара од 
њега налази 
се и Споменик 
совјетским ратним 
ветеранима, 
саграђен на месту 
погибије чланова 
делегације који 
су долазили на 
прославу двадесете 
годишњице од 
ослобођења 
Београда у Другом 
светском рату. 

ОД  РУДАРСКОГ ЦЕНТРА ДО ТУРИСТИЧКЕ  АТРАКЦИЈЕ
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Дечја љубав је искрена и чиста и оплемењује 
сваког човека, још када сте свакодневно окружени 
том емоцијом онда је и свако јутро обојено осмехом и 
радошћу. 

Радни дан полицијског службеника Рада Вуликића 
који у Основној школи „Васа Чарапић“ у Белом Потоку 
ради као школски полицајац почиње бригом о 
безбедности сваког ученика. Да је заиста тако потрђује 
и ученички парламент који му је ове године у априлу 
доделио признање за професионални, несебичан и 
пожртвовани рад у овој школи. 

Рођен је 16.07.1974. године у Пећи – село 
Витомирица. Основну школу „Милош Гилић“ завршио је 

у овом месту, а средњу у Приштини. 
У Министарству унутрашњих послова почиње да 

ради 1999. године, затим од 2000. до 2005. у Бујановцу 
као полицајац на пунктовима административног 
прелаза. 

Од 2005. придружује се колективу Полицијске 
станице Вождовац радећи као позорник, а од пре 
две године брине за безбедност ученика у Белом 
Потоку. 

Полицијски службеник Вуликић је ожењен, отац 
два детета. Међу колегама важи за доброг и вредног 
полицајца који свој посао обавља професионслно и 
одговорно.

Представљамо вам Снежану 
Медић Томаши, дипломираног 
правника општине Вождовац. 
Рођена је 07.07.1956. године 
у Прокупљу. Основну школу, 
гимназију и Правни факултет 
завшила је у Београду. Потом 

положила и правосудни испит.
Од 1983-1995. радила је 

у Комуналном предузећу за 
одржавање зграда и станова 
(бивше Градско стамбено 
предузеће) на правним пословима 
и заступању.  

ОМИЉЕНИ ШКОЛСКИ ПОЛИЦАЈАЦ

НАЈДРАЖА КОЛЕГИНИЦА КОД НАС 

РАДE ВУЛИКИЋ

СНЕЖАНА МЕДИЋ ТОМАШИ
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У Дому здравља „Вождовац“ свакодневно се 
међу запосленима својим радом, љубазношћу 
и колегијалношћу истиче докторка Петровка 
Боровићанин која је препозната од стране 
пацијената, али и својих колега као најрадник овог 
дома здравља.

Рођена је 09.05.1955. године у Трговишту и од ране 
младости, пешачећи 8 км до школе, сањала је да помаже 
другим људима у невољи.

Њена размишљања су се остварила и она након 
дипломирања 1981. године, на почетку свог лекарског 
рада, пружа здравствену заштиту корисницима Дома 
здравља Ниш у свим сеоским срединама.

Специјализацију опште медицине успешно је 
завршила уз напоран рад 1992. године. У ДЗ „Вождовац“ 
креће са радом 1995. а седам година касније добија 
стручно звање примаријус, на основу радног залагања и 
писања стручних радова. 

Директор ове установе др Невенка Величковић каже 
за Вождовачке новине да је др Боровићанин омиљена 
пацијентима јер као изврстан лекар и колега на сваком 
месту и у сваком тренутку даје свој максимум. 

Доласком у ову установу побољшала је, не само 
квалитет пружања здравствене заштите у Служби за општу 
медицину, већ својом топлином и хуманошћу служи као 
пример осталим колегама. 

НАЈДРАЖА КОЛЕГИНИЦА КОД НАС 

ЦЕНЕ ЈЕ И ПАЦИЈЕНТИ И КОЛЕГЕ

Од 1995. године почиње да 
ради у ГО Вождовац у колективу 
Одељења за инспекцијске послове. 
После неколико година почиње са 
радом у Одељењу за финансије, 
привреду, друштвене делатности 
и планирање. Од 1999. године 

свој допринос даје Одељењу за 
комунално-грађевинске и стамбене 
послове на месту управно-правни 
послови за издавање грађевинских 
и употребних дозвола, а касније и 
легализације. 

Од 2011. године је у Одсеку 
за друштвене делатности када 
је и изабрана за координатора 
интерресорне комисије која 
пружа додатну подршку и помоћ 
деци са сметњама у развоју. То 
сматра својим највећим успехом, 

јер је Комисија два пута јавно 
похваљена од стране градских 
институција. 

Снежана је вредна и марљива 
на свом послу и омиљена у 
колективу. У слободно време иде 
на часове јоге, планинари, путује и 
рекреативно игра стони тенис. Ове 
године на радничким спортским 
играма на Борском језеру заједно 
са колегиницом освојила је златну 
медаљу у стоном тенису, а сребрну у 
стрељаштву.

ДР ПЕТРОВКА БОРОВИЋАНИН 
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ПРВИ БАСКЕТ ИГРАЛА 
САМ НА БАЊИЦИ

МАГИЈА ЖИВОТА НА ВОЖДОВЦУ

НАТАША КОВАЧЕВИЋ, СПОРТИСТА

ТАЊА ПЕТРОВИЋ, СПОРТИСТА

Одрасла је на Вождовцу, прецизније на Бањици, у једном 
од пет солитера између којих је кошаркашки терен.

 „Ту сам провела читав живот. У мојој згради живи и 
Филип Филиповић и дивна деца са којима сам имала прелепо 
детињство. Мени је велика част што могу да кажем да потичем 
из тог краја. Када помислим на мој Вождовац, све ме подсећа 
на безбрижно детињство, школу и кошарку. На том терену 
играла сам баскет. Увек је био препун људи и баскет се играо 
свакодневно, без обзира да ли је падала киша или је упекло 
Сунце. Пошто сам била јако мала, нисам могла да добијем 
шансу да шутирам на кош у тој гужви. И остала деца нису могла 
да се приближе кошу. Никада нећу заборавити, звали су ме 
„ЕПП реклама“,  јер сам се онако малена пробијала из гомиле 
и пуцала на кош. Нећу много да помињем успомене, колико 
љубави осећам и среће из тог периода када сам први пут 
тапкала лопту“, каже Наташа.

„Основну школу сам похађала у „Бори Станковићу“, где 
су ишли и Новак Ђоковић и доста великих спортских асова. 
То је било фантастично. Била сам у спортском одељењу и 
седела у клупи са другарицом која ми је данас кума, која ме 
је крстила и са којом сам нераздвојна и данас.“ У школи су се 

дешавала озбиљна пријатељства, прве симпатије, научене су 
прве лекције из спорта, присећа се Наташа и додаје да је скоро 
била у својој школи приликом свечаног отварања обновљене 
спортске сале.

„У тој сали смо имали школска такмичења. Било је  јако 
емотивно за мене када сам на вратима угледала своју 
разредну! Сада ми је школа изгледала некако мала, а раније 
ми се чинило да је читав свет могао да стане у њу. Толико 
љубави и толико успомена се помешало када сам ушла у салу 
која сада изгледа прелепо. Из школе ће сада потећи неки нови 
спортисти, као што смо изашли ми. Деци су потребни услови за 
рад“, објашњава Наташа.

Сада ради у Кошаркашком Савезу Србије, амабасадор је 
ФИБЕ за младе, држи мотивационе говоре и завршава мастер у 
Великој Британији.

МОРАМ ДА КАЖЕМ ДА САМ ЗАХВАЛНА И ПРЕПОНОСНА  
ШТО САМ ИЗАБРАНА ЗА ПОЧАСНОГ ГРАЂАНИНА 
ОПШТИНЕ ВОЖДОВАЦ. ТО МИ МНОГО ЗНАЧИ. УВЕК 
САМ ТУ КАДА ОПШТИНА РАДИ СПОРТСКЕ АКЦИЈЕ И ТО 
ЧИНИМ СА ВЕЛИКИМ ЗАДОВОЉСТВОМ.

Вождовчанка која никада није одлазила 
из Костолачке улице, жена са славном 
каријером, непоражена на домаћем 
паркету током 40. година такмичарске 
каријере, каратисткиња Тања Петровић.

„Када смо почели да одрастамо, цела 
улица била је уписана у I - 1 ОШ „Бора 
Станковић“. То је била наша „територија“ 
и наша срећа у којој се одвијао наш свет - 
када кренемо из школе, сви свраћамо једни 
код других - код Бубе на колаче, код Бојана 
ручамо и играмо се, код Марка радимо 
задатке и играмо кликере тако да ја стигнем 
кући пред вече. Телефона тада није било али 
се родитељи нису бринули, јер смо чували 
једни друге и живели у мирном крају. То је 
магија живота на Вождовцу која верујем и 
дан данас негде постоји, мада се све много 
изменило“, објашњава Тања.

Кумодрашка улица је била дечији 

полигон за санкање, а на месту данашње 
поште у Дарвиновој улици били су кукурузи 
где су деца истраживала птице, спасавали 
одбачене мачиће и кучиће и удомљавали 
корњаче.

Тањина спортска каријера везана је 
за Бањичку шуму. Сви успеси, неуспеси, 
падови, разочарања, сумње и припреме за 
такмичења поделила је са том прелепом 
шумом у којој је сатима трчала сваког дана. 
То су прихватила и њена деца, која карате 
каријеру граде свакодневним тренингом у 
сада „Бајфордовој шуми“. 

40 година величанствене каријере у којој 
је освојила сва домаћа и светска одличја 
и 21 годину од стварања КК „NIPON“, Тања 
ће прославити овог децембра великим 
спортским догађајем у „Шумицама“, где ће јој 
најбољи светски и домаћи шампиони указати 
почаст за велике успехе које је постигла. 

ОПШТИНА ВОЖДОВАЦ ДОДЕЛИЛА ЈЕ ПРЕСТИЖНУ ПОВЕЉУ ТАЊИ ПЕТРОВИЋ, 
КАО ЗАСЛУЖНОМ ГРАЂАНИНУ ОПШТИНЕ ЗА 2017. ГОДИНУ. „ЈАКА ЕМОЦИЈА МЕ ЈЕ 
ОБУЗЕЛА КАДА САМ СЕ ПОПЕЛА НА ТУ ИСТУ БИНУ У „ШУМИЦАМА“, НА КОЈОЈ САМ 
ПРЕ 40 ГОДИНА ПОЧЕЛА КАО ЈУНИОР. ТА ПЛАКЕТА КОЈУ СУ МИ ДОДЕЛИЛИ ЧЕЛНИЦИ 
ГРАДСКЕ ОПШТИНЕ ВОЖДОВАЦ МНОГО МИ ЈЕ ДРАГА. ТО ЈЕ САТИСФАКЦИЈА ДА 
НЕШТО ЗНАЧИШ НА ОВОМ ПРОСТОРУ И ПРИЗНАЊЕ СВЕМУ ШТО САМ СТВАРАЛА И 
ШТО ЋУ НАСТАВИТИ ДА РАДИМ КРОЗ ЦЕО ЖИВОТ“, ИСТИЧЕ ТАЊА.  

ИЗ ЛИЧНОГ УГЛА                  ЗАШТО ВОЛИМ ВОЖДОВАЦ
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ДЕЦА СУ МЕ ВЕЗАЛА 
ЗА ВОЖДОВАЦ

МАРИЈА МАРИЋ МАРКОВИЋ - МАРИ МАРИ

ВАЊА БУЛИЋ, НОВИНАР И ХРОНИЧАР ВОЖДОВЦА

РАЗВОЈ УЗ МУЗИКУ 
ЈЕ НАЈБОЉИ

„Мени је све најважније што се десило у приватном и 
професионалном животу везано за Вождовац. Ту су рођене 
моје ћерке Уна и Лена, ту сам се удала, ту се одвија моја 
професионална каријера“, открива популарна кантауторка, 
поп певачица и професор музике која живи на нашој 
општини десет година. Додаје да јој је требало доста 
времена да се привикне на живот на Вождовцу, али да би 
сада само волела да свој стан у срцу Устаничке улице замени 
домом близу природе. Авала, зашто да не, тврди уметница.

„Волим Вождовац“, каже она и набраја све предности 
живота на општини - за пола минута је на ауто путу, до центра 
града стиже за десет минута, Шумице су близу и то је рај за 
њену децу. Најважније је да су јој и остале две велике љубави 
- професура у Музичкој школи „Петар Коњовић“ где предаје 
солфеђо и теорију и њена Музичка радионица Мари Мари на 
Вождовцу. Цео живот, богат, динамичан и садржајан одвија се 
на Вождовцу. 

„Лако је радити са талентованом децом. Ја сам у музици 
применила метод за развој најмлађих  који развијам у својој 
Музичкој радионици. Деца данас имају највећи проблем са 
развојем моторике. Време је такво да родитељи немају много 
времена да се баве својом децом. Малишани су најчешће у 
затвореном простору, за компјутером, испред телевизора. 

Мало се крећу, а то је јако битно за развој можданих функција“, 
примећује Мари Мари. 

„Направила сам свој програм, за који верујем да ће 
заживети и на Вождовцу. Кренула сам у то спонтано, а 
запажања сам стекла из рада. Имам одличну сарадњу са 
општином Вождовац и за сада имам разумевање да је то 
корисно за најмлађе вождовчане. Мој програм је настајао 
годинама а заснива се на идеји да сви предшколци имају 
три месеца часове, после којих све што су научили треба да 
представе на једном великом концерту. Биће то новина и за 
децу и за васпитаче. Уче глуму, гестикулацију, раде моторичке 
вежбе.“  

Одрастао је на Новом Београду и 
за њега су сви остали делови града 
били као да иде у иностранство. Када 
се оженио, породица се преселила у 
Улицу Војислава Илића. Признаје да је 
увече излазио на тересу и  чежњиво 
гледао према Новом Београду.

 „Када су синови кренули да 
тренирају најпре карате у „Шумицама“, па 
фудбал и рукомет у „Синђелићу“ све се 
променило. Деца су ме практично везала 
за Вождовац. И постао сам Вождовчанин! 
Када деца крену у школу, упознајеш се са 
родитељима, остварујеш пријатељства 
и постајеш прави становник општине“, 
открива Вања. 

Ја сам доста и писао о вождовачким 
мангупима. Испратио сам све те приче 
о њиховом детињству и младости на 
Вождовцу, о дружењима, седењу под 
липом испред кућа када су били деца и 
када су се сви знали. И када су почели 
да се разилазе – једни су отишли према 
криминалу, други су почели нормалан 
живот, никада нису замерали једни 
другима ништа. Увече опет седе испод 

липа и причају неке сасвим треће приче. 
Када сам радио емисију „Бисери“, 

прошло је много гостију са Вождовца 
који су причали о старом Вождовцу. 
Било је ту свега - од приче о тучама  
када се много људи потуче на 
стадиону, после оду сви на чесму да 
се умију и право у кафану на пиво, 
па до приче о Бори Главоњи, по коме 
је Драгослав Михаиловић написао 
роман „Када су цветале тикве“, 
најзначајнији роман југословенског 
„црног таласа“.

Реч је о Душановцу педесетих 

година, где се живот одвијао у дворишту 
малих кућа, дан почињао са ратлуком и 
кафом, а веш сушио на штрику, док се у 
сваком заједничком дворишту налазио 
голубарник а мириси ораха, дуња и 
дудиња ширили низ улицу. Сиротињски 
хоби је био бокс, да би се преживело. 
„Отишао сам у Маринкову бару на позив 
Боре Главоње. Ушао сам у сасвим други 
свет - мале куће, голубарници. Гледам 
га како сатима храни голубове, долазе 
његови другари који се гегају док ходају 
као Џон Вејн, зализане косе, као да сам у 
Београду између два рата.“

ИЗ ЛИЧНОГ УГЛА                  ЗАШТО ВОЛИМ ВОЖДОВАЦ
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Светозар Глигорић-Глига био је 
светски познат и признат шахиста. 
Вишеструки првак државе, освајач 
европских првенстава и олимпијских 
медаља  изумео је нови „патент“ у теорији 
шаховске игре, предводио национални 
тим, тренирао младе шахистe. Био је 
новинар, спољнополитички коментатор, 
публициста, говорио је 10 језика, бавио 
се разним другим спортовима, свирао је 
клавир и компоновао. Био је - велемајстор.

СУСРЕТ СА ШАХОМ
Рођен је у Београду 2. фебруара 1923. 

године, јер су му родитељи, када је мајка 
затруднела, напустили Мионицу и дошли 
у престоницу, како би детету омогућили 
добро образовање. Тако је Глига након 
основне школе „Краљ Петар први“, 
завршио Прву мушку гимназију, а потом 
уписао студије технике.

У шах се, према сопственим речима, 
заљубио са осам година: 

„Био је на данашњем Тргу републике 
бифе са излогом од стакла кроз који се 
видео сто на коме је увек стајала шаховска 
табла са фигурама. Имао сам осам година 
кад сам се „заразио“. Наредне три године 
сам стално свраћао до излога и гледао 
те фигуре, али никог није било да ме 
научи шаху“, причао је, једном приликом 
новинарима,  Светозар Глигорић. Први 
турнир, омладинско првенство Београда,  
играо је са тринаест година. Тада су 
га опчиниле шаховска атмосфера и 
мермерни столови са фигурама, па је сам 
учио из уџбеника шаха и идуће године, 
са четрнаест, победио је на омладинском 
првенству. Две године касније, у Загребу је 
добио титулу мајстора.

Са 18 година остаје сам, без 
родитеља. Отац му је умро када је имао 
осам, а мајка десет година касније. 
Тада је отишао да живи код др Ника 
Миљанића, председника Београдског 
шаховског клуба, за којег каже да је 
био заслужан за његов каснији развој 
и напредак у шаху. Почетком Другог 
светског рата, прекида бављење шахом 
и одлази у Црну Гору, а касније се 
придружује партизанима.

ЗЛАТНЕ ГОДИНЕ
Већ 1947. године враћа се шаху, 

осваја прво место на првенству 
Југославије и односи победу на 
свом првом међународном турниру 
у Варшави. Организујући шаховске 
турнире и радећи као новинар посветио 
се оживљавању шаховске организације.

Више од три деценије био је 
предводник национланог тима који је 

сматран другом шаховском силом на 
свету, после СССР-а. У периоду од 1950. 
до 1982. године која се назива и „златним 
годинама југословенског шаха“, освојио 
је 13 олимпијских медаља:  екипну 
златну у Дубровнику 1950. године и 
индивидуалну у Минхену 1958. године, 
шест сребрних и пет бронзаних.

Рекордних 12 пута био је првак 
Југославије, а титулу велемајстора добио 
је 1951. године.

У Аргентини, на турниру у Мар 
дел Плати 1953. године Глигорић је 
победио и тада је настао и Глигорићев 
„патент“ у теорији шаховске игре 
- позната Мар дел Плата варијанта 
Краљеве индијске одбране. 

Светозар Глигорић био је геније 
шаховске игре али није био чудак већ 
пристојан, господин човек. Говорио је 
да он игра против дрвених фигура, а не 
против људи. Иноватор шаховске игре, 
изазивач светских првака, деценијама 
најбољи шахиста у земљи био је многима 
веран пријатељ - шахистима, глумцима, 
владарима и на источној и западној 
страни. Једини у којега велики Роберт 
Фишер никада није изгубио поверење и 
којег је Че Гевара  „надгледао“ како игра. 

Већи део каријере провео је у 
Шаховском клубу Партизан, али је један 
од оснивача Спортског друштва Црвена 
звезда. Упоредо са шахом, остварио се 
као спољнополитички коментатор Борбе 
и НИН-а, а  две деценије је радио на 
Радио Београду где је добио признање 
„Златни микрофон“.

Глигорић је 1975. године добио Награду 
АВНОЈ-а, одликован је Орденом братства 
и јединства са златним венцем и Орденом 
Немање Првог реда. Његова књига о 
Мечу столећа Спаски-Фишер у Рејкјавику 
1972. године је преведена са енглеског 
на неколико језика, достигла је тираж од 

неколико стотина хиљада примерака.

НИКАД НИЈЕ КАСНО
После многих успеха, најбољи 

југословенски и српски шахиста свих 
времена музиком је почео да се бави 
у 81. години. У свом дому у Шумицама 
остварио је жељу из најранијег 
детињства - да се бави музиком. Са 
животним ставом да „никад није касно“, 
током 2002. и 2003. године сам  је стицао 
знања из музичке хармоније, а затим 
је научио да се служи програмима на 
компјутеру и почео да компонује. 

„Једног дана сам тако насумице 
ударао по клавиру неке звуке и 
„набодем“ један Ц-дур са великом 
септимом, па онда ударим д-мол са 
нормалном септимом и зазвучало ми је 
одлично“, причао је Глигорић о својим 
музичким почецима.

Да је прави велемајстор и то не само 
шаховски доказао је објавивши музички 
ЦД под називом „Како сам преживео 20. 
век“, на којем се нашло 12 композиција 
свих музичких праваца.

ТУРНИР „НАШЕМ ГЛИГИ“
Након одиграних  3000 званичних 

партија, медаља, награда, признања, 
објављених 20 књига и уџбеника о шаху, 
новинарских чланака, коментара и 
једног музичког ЦД-а, Светозар Глигорић 
- Глига преминуо је 14. августа 2012. 
године. Сахрањен је у Алеји великана 
на Новом гробљу у Београду. Након тога 
ФИДА, светска шаховска организација, 
установила је по први пут награду за фер 
плеј, која носи његово име. 

Општина Вождовац је, у знак сећања 
установила шаховски турнир „Нашем 
Глиги“, на којем окупља најбоље шахисте 
из вождовачких основних школа.

Светозар Глигорић 
ВИТЕЗ НАШЕГ ДОБА
 ЗНАМЕНИТИ  
 ВОЖДОВЧАНИ
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ШАХОВСКА БУДУЋНОСТ 
РАСТЕ НА ВОЖДОВЦУ

ТЕОДОРА ИЊАЦ – ТРЕЋА НА СВЕТСКОМ ОМЛАДИНСКОМ 
ПРВЕНСТВУ И НАЈМЛАЂА СЕНИОРСКА ПРВАКИЊА СРБИЈЕ

Вождовчанка Теодора Ињац се 
са Првенства света у шаху за младе, 
које је одржано у Грчкој вратила  са 
бронзаним одличјем за своју Србију. 
Тешко је набројати све њене титуле које 
је освојила са 18 година, али је 2015. 
године ушла у топ десет на светским 
кадетским првенствима.

Узбуђена је, али и помало 
незадовољна јер јој је малo измакло 
сребро или злато! „То је такмичење 
најјачих играчица до 18. година из целог 
света“, објашњава Теодора и додаје да 
је реч о оштрој конкуренцији од 635 
играчица из 79 земаља.  На почетку 
је изгубила једну партију, вратила се 
и до краја није било пораза. „Са овим 
мојим резултатом смо у врху, поред 
недостижних Рускиња и одличних 
Индијки. Сама церемонија је била 
предивна! Цео Балкан је дошао због 
мене, да ми аплудира! Каспаров је давно 
говорио да шахисти деле заједничко 
одушевљење за шах и да је то спорт 
у коме сви људи на свету могу да се 
такмиче у пријатељству и миру. Онда 
почиње борба.  Тако је било и сада 
у Грчкој. Сви смо били ти једни за 
друге, а мене су подржали жестоким 
аплаузом! То се не заборавља“, прича 
нам спортискиња пред којом је велика 
каријера.

 Постоји ли интуиција, да ли слуша 
тај унутрашњи глас када повлачи потезе, 
питамо знатижељно. „Осећај постоји, 
проради интуиција, али може и да 
завара“, са осмехом нам објашњава. 
Открива нам да њене пријатељице, 
али и љуте противнице за таблом 
имају другачије услове за рад. Реч је о 
огромној подршци, другачијој врсти 

живота – оне не иду у школу, већ имају 
приватне учитеље. Логистика је веома 
важна, али таленат је одлучујући. 
„Волим сама да радим“, каже Теодора. 
Нема тренера. Објашњава нам да се 
шахисти данас спремају уз помоћ 
скупих програма у којима су базе свих 
велемајсторских партија. Игра са људима 
широм света и тако вежба. Када је 
распуст, посвећује шаху по пет, шест сати 
а током школе сат дневно.

Њена спортска биографија је 
фасцинантна.  Шахом је почела да се 
бави пре десет година у ОШ „Веселин 

Маслеша“, а прве успехе је остварила  у 
Херцег Новом учешћем на европском 
такмичењу у убрзаном шаху 2008. 
и Светском кадетском првенству 
одржаном исте године у Вијетнаму. 
Највећи успех постигла је на Светском 
школском првенству 2014. у Кавали, у 
Грчкој, на ком је освојила златну медаљу 
у брзопотезном шаху.

Годину дана касније постала је 
омладинска првакиња Србије што 
јој је омогућило учешће на светским 
турнирима наредне две године. Чланица 
сениорске репрезентације Србије 
постала је 2017.

Због изванредних резултата 
и сјајних партија које је одиграла, 
Светска шаховска федерација прошле 
године доделила јој је звање женског 
интернационалног мајстора. Тријумфом 
на овогодишњем женском првенству 
Србије постала je најмлађа сениорска 
првакиња државе.

Први следећи изазов је Светско 
првенство у Индији наредне године. 
Интензивно учествује на Европским 
сениорским и на индивидуалним 
турнирима. Теодора сада иде у Спортску 
гимназију, планира да до средине 
следеће године постане женски 
велемајстор, да упише факултет, а у 
будућности - да уђе међу 10 најбољих на 
свету.

ГЛИГА
Светозар 
Глигорић је 
увек долазио да 
подржи дечије 
турнире. Имала 
сам осам година и 
сећам се његових 
савета, подршке, 
анализе потеза и 
дружења после 
турнира. Тек 
много касније 
схватила сам да се 
један од најбољих 
светских 
велемајстора 
дружио са нама.

ЗЛАТО ЗА „МАСЛЕШУ“
На Светском школском првенству у убразаном и брзопотезном шаху у Кавали 2014. године била 
је једина српска представница. Тада је похађала Вождовачку  ОШ „Веселин Маслеша“ и освојила 
златну медаљу у брзопотезном шаху у конкуренцији девојчица до 15. година. У свет шаха ушла 
је у својој школи већ у првом разреду, у шаховској секцији. Одмах је заволела шах и родитељи 
су ангажовали личног тренера. Разредна  Љиљана Голубовић је од петог до осмог разреда 
имала пуно разумевање за њена путовања на турнире и тренинге. Тедора каже да би волела да 
је школа позове да подели радост шаховске игре са најмлађима. 



Породица Ристић из Белог Потока покренула је 
јединствени породични пројекат „Екопарк Београд“ 
који посетиоцима пружа посебни амбијент у 
природи, органске производе, здрав начин живота, 
пуно лепих садржаја за све чланове породице. 
Званично отварање предвиђено је на пролеће 2019. 
године. Разговарали смо са власником Милошем 
Ристићем који нам је открио како ће парк изгледати.

   Како сте дошли на идеју да направите Еко парк 
на Авали ?
- Моја супруга и ја смо родитељи четворо деце, те 

смо хтели да организујемо наше имање на начин да 
деци обезбедимо потпуно уживање у природи, здраву 
исхрану, пуно садржаја који се базирају на контакту са 
природом, насупрот проведеном времену гледајући 
телевизију, масовном коришћењу игрица, мобилних 
телефона и других медија. Супруга је пореклом са 
Авале из Белог Потока, док је моја породица више 
векова на Бањици и као староседеоци и њена и моја 
породица су дугогодишњи Вождовчани. Наше фамилије 
Радовановићи и Ристићи су једне од првих фамилија 
које су насељавале Бањицу и Бели Поток. Због тога смо 
на територији општине Вождовац изабрали шумовит 
и брдовит предео на обронцима планине Авале, као 
сигурно један од најлепших делова Београда, да пре 
неколико година започнемо креирање концепта 
„Екопарк“ Београд, као првог таквог пројекта у Србији. 

   Шта представља пројекат еколошког имања?
- То је идеја стварања модерног пољопривредног 

газдинства. „Еко“ подразумева производњу здраве 
и сертификоване органске хране, еколошки одржив 
процес узгајања воћа, поврћа и домаћих животиња, 
као и коришћење што је могуће више природних и 
безбедних материјала у опремању пољопривредног 
газдинства које смо основали. „Парк“ представља 
симбол уређеног окружења којим се простире имање, 
на начин да је отворено за посетиоце и обилује 
великим бројем различитих садржаја. Посетиоци нашег 
„Екопарка“, чије је званично отварање предвиђено на 
пролеће 2019. године, моћи ће да уживају у органској 
храни, шетњи кроз шуму, шетњи преко несвакидашњег 
висећег моста који је дугачак преко 40 метара, пецању 
рибе, јахању коња, храњењу животиња, различитим 
врстама спортских активности, модерном ресторану, 
коришћењу неколико играоница за децу на отвореном 
и затвореном простору, санкању у зимском периоду, 
учествовању у производњи неких традиционалних 
производа и још много тога. Због тога сматрамо да је 
„Екопарк“ Београд на Авали јединствен пројекат.

 
   Ко вам све помаже у одржавању имања ?

- Због наших редовних обавеза у компанијама у 
којима радимо, организовали смо се тако да имамо 
неколико радника на имању, који заједно са нама 
учествују у стварању лепих садржаја. Помажу нам и 
родитељи који имају више времена од нас, а и деца 
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су укључена у значајној мери, будући да кроз њихово 
искуство сагледавамо колико и како треба прилагодити 
садржаје дечјим жељама и интересовањима. Тако 
су настале дечје играонице на отвореном, идеја за 
животиње а посебно коње, који су нашој, а и великом 
броју друге деце посебно привлачна атракција. 
Са нама ради велики број различитих радника и 
наших пријатеља, на пословима дизајна, креирања, 
изградње и одржавања органски сертификованог 
пољопривредног газдинства. Захвални смо свима 
који су уз нас, са којима заједно стварамо концепт 
будућности на који смо сви поносни. Не бисмо желели 
да изгледа преамбициозно, али је и одређени број 
јавних и важних личности у нашој земљи дао подршку 
оваквој идеји и свакодневно прати развој „Екопарка“ и 
ишчекује ускоро отварање.

 
   Који су ваши планови ?

-  Основни план је стварање позитивне енергије 
међу људима који ће се са нама дружити и бити 
редовни посетиоци. Волели бисмо да на организован 
начин заједно са осталим предузетницима са наше 
општине кроз Екопарк створимо препознатљиву 
понуду за цео град Београд али и посетиоце из 
других делова Србије и иностранства. Желимо 
да наша деца и деца свих оних родитеља који 
препознају предности овог концепта, одрастају 
здраво и инспиришемо све више људи да нам се 
придруже. Идеја нам је да ускоро организујемо на 
имању и дневни боравак предшколске и школске 
деце на отвореном, екскурзије и организоване 
посете, компанијске и корпоративне скупове, 
едукативне семинаре о органској и здравој храни, 
спортска такмичења и још много тога. За сада смо 
на почетку и за реализацију свих споменутих идеја 
је потребно време. Али о томе већ сада имамо визију.  
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Музеј књиге и путовања и 
Музеј српске књижевности, део су 
Удружења за културу, уметност и 
међународну сарадњу „АДЛИГАТ”. Ово 
удружење које се бави унапређењем 
српске културе, уметности и 
међународне сарадње, назив је 
добило од стручног библиотечког 
термина који означава више 
разноликих књига повезаних у једне 
корице, а налази се на Бањици у 
Улици Јосипа Славенског 19а. Темељ 
институције чини Библиотека Лазић, 
која је од 2012. године отворена за 
јавност, а која је настала из традицијe 
сакупљања књига породице Лазић. 
Њу је започео свештеник Михајло 
Лазић почетком XVIII века, девет 
генерација пре садашње коју води 
књижевник и адвокат Виктор 
Лазић. Библиотеку је први пут 
отворио за јавност Александар 
Лазић 1882. године, у месту Кумане 
код Зрењанина, као подршку 
независности Србије и присједињењу 
Војводине Србији.

Данас комплетна збирка броји 
више од милион библиографских 
јединица, од чега више хиљада 
раритета.

Међу педесетак изузетних имена 
оснивача „Адлигата“, који настоје 
да унапреде српску културу су 
Милован Данојлић, Перо Зубац, 
Срба Игњатовић, Миодраг Павловић 
(који су оставили своје легате), 
Невенка Тадић, Љубивоје Ршумовић, 
Филип Давид, Љубомир Симовић, 
Матија Бећковић, Гвидо Тартаља, 
Емир Кустурица. Један од оснивача 
Удружења „Адлигат” је и недавно 

преминули академик Владета 
Јеротић. 

У просторијама „Адлигата“ 12. 
септембра 2018. године прослављен 
је 100. рођендан наше глумице 
Бранке Веселиновић, која је тако и 
званично постала најстарији драмски 
уметник на овим просторима.

У МУЗЕЈУ КЊИГЕ И 
ПУТОВАЊА представљен је  развој 
штампе и писане речи, различити 
појавни облици књига у свету, и 
уопште значај књиге за људску 
цивилизацију. У сталној поставци, 
између осталог, може се видети 
више од 300 књига пре 1800. године, 
затим књиге писане на различитим 

материјалима - на бамбусу, 
слоновом измету, јестиве на 
пиринчу, на најквалитетнијој свили 
са корицама од костију. Посебно 
је интересантна магијска књига из 
џунгле индонежанског племена 
Батак чији су листови направљени 
од палминог лишћа, а корице од 
костију, као и колекција више 
стотина минијатурних књига, од 
којих је најмања величине свега 3,5 
милиметара, књиге са резбареним 
корицама од дрвета, књиге са 
листовима од тиковог дрвета и од 
ручно прављеног папира из разних 
азијских и афричких племена, 
молитвенике са Тибета са корицама 
од мермера, из Монголије са 
украсима од жада и још много тога.

Приликом овогодишње 
манифестације „Дани европске 
баштине“ којој се прикључио и 
„Адлигат“, у овом музеју по први пут су 
представљени ексклузивни експонати 
са острва Сулавеси из Индонезије, 
прслук од костију воденог бивола, 
реплика куће племена Торађа и 
оригиналне тау тау фигуре за гробна 
места тог народа. Виктор Лазић, светски 
путник готово десет година провео  је 
путујући по свету,  у коме није трагао 
само за ретким књигама већ и за 
духовним богатством.

МУЗЕЈ СРПСКЕ КЊИЖЕВНОСТИ 
сакупља и представља материјале о 
српским књижевницима, удружењима 
књижевника, о књижевним и 
сродним делима, историји и 

ДВА МУЗЕЈА НА БАЊИЦИ ЗА КОЈЕ МОЖДА НИСТЕ ЗНАЛИ

САКУПЉАЊЕ И ДАРИВАЊЕ КЊИГА
У холу општине Вождовац постављен је бокс  за донацију 

публикација. Бокс је постављен још у априлу 2017. године, када се и 
општина Вождовац прикључила пројекту „Милион књига за Србију“, 
са жељом да што више књига стигне у руке читалаца. Сви грађани који 
желе да помогну ове музеје, а тиме и бројне библиотеке широм Србије, 
могу донирати књиге и другу литературу која им више није неопходна. 

Виктор Лазић, директор Удружења „Адлигат“, наводи да се акција 
сакупљања литературе из различитих области, спроводи ради 
стварања што квалитетнијег фонда Удружења, у оквиру којег ради 
Библиотека Лазић, али и како би се помогло другим библиотекама. 
„До сада смо поделили пола милиона књига у преко 300 библиотека 
широм Србије и региона. Помажемо свакој књизи да пронађе свој 
пут до читалаца. Сви који желе да дођу до књига могу да упуте молбу 
путем веб сајта www.adligat.rs, никога још нисмо одбили“ – поручује 
Виктор Лазић, девета генерација породице Лазић која сакупља књиге.
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теорији књижевности, књижевној 
критици, итд. Музеј такође сакупља 
предмете важних личности српске 
књижевности, као што су оловке или 
писаће машине на којима су писана 
важна књижевна дела, делови одеће 
књижевника по којима су они били 
препознатљив или који су ношени 
на важним свечаностима, поводом 
примања угледних награда и други.

У сталној поставци музеја су 
и ретка и прва издања српских 

аутора (нпр. прво издање 
Лирике Јована Дучића из 1943, 
прво издање на француском у 
библиофилском повезу, штампано 
само 10 примерака, На Дрини 
ћуприја, итд...), преко 15 хиљада 
аутограма свих значајнијих писаца и 
уметника који су стварали у Србији, 
укључујући потписе Лазе Костића, 
Бранислава Нушића, Бранка 
Ћопића, Јанка Веселиновића, 
Надежде Петровић, Тина Ујевића, 

Меше Селимовића, Добрице 
Ћосића, рукописи важних аутора 
попут Оскара Давича, Војислава 
Илића Млађег, Младена Маркова, 
Добрила Ненадића, Сибе Миличића, 
Васка Попе, Моше Одаловића и још 
много тога. 

У Музеју српске књижевности 
поред посвета Бранислава Нушића 
и Лазе Костића, налази се и писмо-
песма Војислава Илића Млађег 
којим моли гувернера Народне 
банке да му запосли сина. Ту су и 
намештај са двора Обреновића, 
писмо хајдук Вељка Петровића 
и више од 40 легата – целих 
библиотека значајних личности. 
Легат имају многи значајни 
појединци и породице од Миодрага 
Павловића, Илеане Чуре, Милована 
Данојлића, Мирјане и Павла Вуисића, 
породица Леко, Бингиулац и Бешевић, 
до Петра Пајића.  Такође постоји и 
збирка малих и минијатурних књига 
која носи назив „Наташа Ршумовић“, 
по супрузи дародавца Љубивоја 
Ршумовића. Посетиоци могу да виде 
и преписке Милоша Црњанског, Гвида 
Тартаље, Саве Шумановића, Уроша 
Предића, гардеробни орман краљице 
Наталије Обреновић, штап краља 
Милана, оригинални намештај из стана 
Михаила Полита Десанчића, први 
радио у Југославији. 

ДВА МУЗЕЈА НА БАЊИЦИ ЗА КОЈЕ МОЖДА НИСТЕ ЗНАЛИ

МУЗЕЈ СРПСКЕ КЊИЖЕВНОСТИ И МУЗЕЈ КЊИГЕ И 
ПУТОВАЊА ОТВОРЕНИ СУ ЗА ЈАВНОСТ ЧЕТВРТКОМ, ПЕТКОМ И 
СУБОТОМ ОД 10 ДО 18 ЧАСОВА, УЗ ОБАВЕЗНО ЗАКАЗИВАЊЕ. 
УМЕСТО УЛАЗНИЦЕ ИЗ МУЗЕЈА ПРЕДЛАЖУ ДОНАЦИЈЕ ЗА 
ОДРЖАВАЊЕ ПРОСТОРИЈЕ И УНАПРЕЂЕЊЕ РАДА.

47ВОЖДОВАЧКЕ НОВИНЕ



ЗАКАЗИВАЊЕ  ПРИЈЕМА  КОД  
ПРЕДСЕДНИКА   011/244-0179
ПРАВНА  ПОМОЋ   011/244-4112
ПРАВОБРАНИЛАШТВО  
 011/244-1071  ЛОК. 175, 196
Служба за скупштинске послове  
 011/244-5483
Служба за информисање и протокол  
 011/2457-931
Одељење за финансије, привреду, 
друштвене делатности и планирање  
 011/244-1071  ЛОК. 154
Одељење за имовинско-правне 
послове   011/244-4159
Одељење за комунално-грађевинске и 
стамбене послове   011/2458-258

Одељење за комуналну инспекцију  
 011/244-1601

Одељење за општу управу  
 011/244-5480

Одељење за информациону 
технологију и заједничке послове 
 011/244-5376

Одсек  за борачко инвалидску заштиту 
и стамбене послове  011/244-5636

Координатор за националне мањине  
 011/244-4112

Еко  патрола   011/244-5376

ПРИЈАТЕЉИ ДЕЦЕ ВОЖДОВЦА  
 011/244-1071

ДРУГЕ СЛУЖБЕ У ЗГРАДИ ОПШТИНЕ

Одсек за лична стања грађана и 
вођење матичних књига

ЈКП “Инфостан“  011/395-4427    
 Е-mail: vozdovac@infostan.rs

ПОРЕСКА УПРАВА ВОЖДОВАЦ

 - Порез на имовину физичких лица  
 011/244-3192

УСЛУЖНИ ЦЕНТАР

Шалтер писарнице  
 011/244-1071  ЛОК. 227

Служба матичара  
 011/244-1071 ЛОК. 263

Услужни центар Бели Поток, Авалска 33 
 011/390-8451 011/390-8450

ЈКП “Београдски водовод и канализација“
Кнеза Милоша 27      011/3606-606
ЈКП “Градске пијаце Београд“
Живка Карабиберовића 3   011/7857-940
ЈКП “Београдске електране“
Савски насип 11      011/2093-000
ЈКП “Јавно осветљење“
Устаничка 64      011/440-5101
ЈКП “Градска чистоћа“
Милана Топлице  1    011/288-2916
ЈКП “Зеленило Београд“
Мали  Калемегдан 8      011/2630-506
ЈКП “ Паркинг сервис“
Кнеза  Вишеслава 27      011/303-5400
ЈКП  “ГСП Београд“
Књегиње Љубице 29      011/366-4000
ЈКП “Београд  пут“
Драгослава Срејовића 8а    011/2763-966
ЈКП “Инфостан“ 
Данијелова 33      011/395-4240
Радна јединица Вождовац
Устаничка 53      011/395-4427
ЈКП “Погребне услуге“
Рузвелтова 50      011/207-1304
ЈП “Градско стамбено“
Данијелова 33      011/3950-300
Радна јединица Вождовац
Заплањска 16а      011/3950-369

Дом здравља “Вождовац“ Устаничка 16  
Централа:  011/3080-500
                                                                               
Информације :  011/308-0520

Центар за социјални рад
Адмирала Вуковића14     011/2461-644

Полицијска управа Београд  
Љермонтова 12а 
      011/347-0200
МУП ВОЖДОВАЦ
Стефана Првовенчаног 1   011/2453-656

Центар Министарства одбране за 
локалну самоуправу Вождовац 
Устаничка 64/4      011/244-827

Установа “Вождовачки центар-Шумице“

Устаничка 125ц      011/244-0059

УСЦ “Вождовац“, Црнотравска 4     

 011/2667-780 
 011/266-799
Пореска управа Вождовац

Устаничка 130      011/304-3800

НУ “Светозар Марковић“

Устаничка бб      011/344-5957

Центар за мирно решавање спорова

Устаничка бб      011/ 344-9423

Предшколска установа “Чика Јова Змај“ 

Саве Шумановића1      011/3975-627




